
Komárom Város Polgármesteri Hivatal
Komárom, Szabadság tér 1. Tel.541 -300.

Szám: 1-205/2009.

JEGYZŐKÖNYV

Készült Komárom Város Képviselő -testülete 2009. szeptember 17 -én megtartott
ülésén.

Jelen vannak:  a csatolt jelenléti ív szerint,
Dr. Szeidl Bernadett aljegyző,
a Polgármesteri Hivatal előterjesztések szerint illetékes munkatársai

Zatykó János polgármester köszönti a Képviselő -testület ülésén megjelenteket.
Megállapítja, hogy a Képviselő -testület ülése határozatképes, jelen van 18 fő
képviselő. A Képviselő-testület ülését megnyitja.
Napirend előtti felszólalásra jelentkezett Dr. Várnai Tibor és Dr. Mészáros Gyula
képviselő úr.

Dr. Várnai Tibor: Kéri, hogy a Képviselő-testület egy perces főhajtással emlékezzen
meg Sólymos Lászlóra.

Dr. Mészáros Gyula:  Amikor Magyarország az Európai Unióhoz csatlakozást
ünnepelte rokonaival, barátaival, úgy gondolta, hogy valóban új fejezet kezdődik az
életükben. Naívak voltak, mert álmában sem gondolta volna, hogy újra méricskélik
egymást, azt latolgatják, hogy vajon az önző nagypolitika, a szélsőségek szlovák és
magyar oldalon egyaránt, mikor ártanak, hiszen újra azt veszélyeztetik, hogy ne
tudjon nyugodt szívvel hazamenni Rév -Komáromba. Szent István szobrának
ünnepélyes avatásakor újra rossz érzés kerítette hatalmába. Mégis hisz abban, hogy
nem válhatnak a politika játékszerévé. Nem válhatnak a rövid távú érdekek, a
tudatlanság, a butaság, a történelmi ismeretek hiánya, az indulatok alapján
kiszolgáltatottakká. Az emberek bíznak abban, hogy győz a j ózan ész, hiszen békés
egymás mellett élésre vannak ítélve, boldogulásuk csak így képzelhető el. Mit
tehetnek? A legfőbb az, hogy ne üljenek fel a szélsőségeknek. Jöjjön az jobbról,
vagy balról. Ne higgyenek a jól hangzó, irredenta, a mindent vissza, a nag y
Magyarország történelmi ábrándjának, mert ez jogosan sértheti a nemzeti érzést
szlovák részről. Mi az amit tehetnek? Úgy is ápolhatják a felvidéken élő és létező
magyar kultúrát, hogy a Jókai Színházba bérletet vesznek, ha meghívják a rév -
komáromi diákokat vetélkedőkre, versenyekre, ha olyan rendezvényeket szerveznek,
mint pl. az ovi-híd a komáromi óvodák részvételével, ha elviszik a diákokat a
szomszédos országba, a történelmi emlékhelyekre, ha ápolják kapcsolataikat magyar
szlovák barátaikkal, rokonaikkal. A Képviselő-testületnek ki kell fejeznie
szolidaritását, együttérzését a szlovákiai magyarsággal annak érdekében, hogy ne
érje hátrány csak azért, mert anyanyelve magyar. Támogatniuk kell azokat a
kezdeményezéseket, mint pl. közös történelemkönyvek kia dása. Szorgalmazni kell a
négysávos Duna híd megépítését, a határ menti térségek gazdasági, kulturális
együttműködését. Csak a kölcsönös bizalom és tisztelet alapján lehet jó szomszédi
kapcsolataikat ápolni.
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Zatykó János: A meghívóban jelzettek közü l javasolja napirendről levenni:
- GEKKO Képességfejlesztő Játszóház kérelme,
- A komáromi MÁV személypályaudvaron található kihasználatlan felületek
idegenforgalmi hasznosítása,
- Turisztikai célú óriás plakátok elhelyezése.
Javasolja zárt ülésen tárgyaln i a Komáromi Tv Nonprofit Kft. Felügyelő Bizottsága
tagjai tiszteletdíja című előterjesztést.
Javasolja napirendre venni a Pályázati lehetőség könyvtári szolgáltatások
összehangolt infrastruktúra-fejlesztésére –TIOP-1.2.3/09/01 című előterjesztést.

NAPIREND:

1. Rendelet-tervezet  a szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló
1993. évi III. törvény, valamint a gyermekek védelméről és a gyámügyi
igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. törvény helyi végrehajtásáról szóló 2008.
évi 7. számú (III. 28.) önkormányzati rendelet módosításáról
Előadó: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

2. Rendelet- tervezet a fiatalok első lakáshoz jutásának t ámogatásáról szóló
2007. évi 19.számú (IX. 21.) önkormányzati  rendelet módosításáról.
Előadó: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

3. Rendelet-tervezet a gyermekvállalások ösztönzésének önkormányzati
támogatásáról szóló 2008. évi 6. számú (III. 28.) önkormányzati rendelet
módosításáról.
Előadók: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

4. Rendelet-tervezet Komárom Város 2009. évi Költségvetésének
módosításáról.
Előadók: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

5. Tájékoztató Komárom Város 2009. évi költségvetése I. féléves
végrehajtásáról.
Előadók: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

6. Beszámoló az önkormányzati beruház ások időarányos végrehajtásáról
Komárom város 2009. évi közbeszerzési terve időarányos teljesüléséről,
további feladatokról.
Előadó: Zatykó János polgármester

7. Intézkedési terv meghatározása az Állami Számvevőszék Komárom Város
Önkormányzata 2006-2009 évi gazdálkodásáról végzett komplex pénzügyi -
gazdasági ellenőrzése által feltárt hiányosságokra.
Előadók: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
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8.  Komárom Város Középtávú Egészségügyi stratégiá ja aktualizálása.
Előadók: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

9. Kerékpárút fejlesztési koncepció - Észak- és Dél-Komárom kerékpárút
hálózat kapcsolati  rendszere kiépítési lehetősége, az EURO VELO 6
kerékpárút hálózathoz   csatlakozás lehetősége.
Előadók: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc c. főjegyző

10. Tájékoztató a TÁVHŐ Kft. téli fűtési szezonra történő felkészüléséről
Előadó: Hajnal Nándor ügyvezető igazgató

11. Beszámoló a nyári napközis tábor működésének tapasztalatairól.
Előadó: Zatykó János polgármester

12. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két ülés közötti
fontosabb eseményekről, tárgyalásokról, intézked ésekről, az önkormányzati
beruházások állásáról, az önkormányzat likviditási helyzetéről, az
önkormányzati bizottságok munkájáról, döntéseiről.
Előadó: Zatykó János polgármester

13. E g y e b e k.

a/ Pályázati lehetőség Komárom – Szőny városrész Buda Nagy Antal utca
csapadékvíz elvezetésére.
Előadók: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc c. főjegyző

b/ Komárom, Madách Imre utcai telektömb közműfejlesztésével kapcsolatos
érdekeltségi hozzájárulás befizetésére részletfizetési  kedvezmény biztosítása.
Előadók: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc c. főjegyző

c/ Komárom, Új Csillag lakótelep sebességkorlátozása.
Előadó: Zatykó János polgármester

d/ II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Főiskola kérelme.
Előadó: Zatykó János polgármester

e/ Helyettes szülői hálózat működési engedély módosítása.
Előadó: Zatykó János polgármester

Előadó: Zatykó János polgármester

f/ Hungary Infó -  Turisztikai katalógusban  való megjelenés lehetősége .
Előadó: Zatykó János polgármester

g/ A komáromiak európai identitástudatának kialakulását, elmélyülését
ösztönző pályázatok elbírálása.
Előadó: Zatykó János polgármester
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h/ Tájékoztatás a nehéz helyzetbe került lakáshitellel rendelk ező polgárok
védelme érdekében szükséges egyes törvénymódosításokról, lehetséges
önkormányzati lépések.
Előadó: Zatykó János polgármester

i/ Alapító okiratok felülvizsgálata.
Előadó: Zatykó János polgármester

j/ ETE pályázatok.
Előadó: Zatykó János polgármester

k/ Magyar Lovasszínház kérelme.
Előadó: Zatykó János polgármester

l/ Nemzeti Lovasőrség Komáromi Alegysége kérelme.
Előadó: Zatykó János polgármester

m/ „Bursa Hungarica” Felsőoktatási Önkormányzati Ösztönd íjpályázat
2010. évi fordulója
Előadó: Zatykó János polgármester

n/ Szabadpiaci villamos energia vásárlás.
Előadó: Zatykó János polgármester
             Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

ny/ Pályázati lehetőség könyvtári szolgáltatások ö sszehangolt infrastruktúra -
fejlesztésére –TIOP-1.2.3/09/01
Előadó: Zatykó János polgármester
             Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

o/ Komáromi Tv Nonprofit Kft. Felügyelő Bizottsága tagjai tiszteletdíja.
Előadó: Zatykó János polgármester Zárt ülés!

p/ Önkormányzati tulajdonú bérlakások bérlői bérleti jogviszonya további
jogosultságának vizsgálata, összhangban a 140/2009. (VI. 18.) számú
képviselő-testületi határozattal.
Előadó: Zatykó János polgármester
             Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző Zárt ülés!

r/ Tájékoztatás bérleti jogviszony lemondásáról pénzbeli térítés ellenében.
Előadó: Zatykó János polgármester
             Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző Zárt ülés!

s/ Hungaromix Kft. tulajdonában lévő 1473 hrsz-ú ingatlan felajánlása
megvételre.
Előadó: Zatykó János polgármester
             Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző Zárt ülés!

t/ Géringer László tulajdonában lévő 1551 hrsz -ú ingatlan felajánlása
megvételre.
Előadó: Zatykó János polgármester
             Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző Zárt ülés!

u/ Horváth János tulajdonában lévő 4031 és 4031/A hrsz -ú ingatlan felajánlása
megvételre.
Előadó: Zatykó János polgármester
             Dr. Szöllősy Ferenc c ímzetes főjegyző Zárt ülés!
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v/ Papp Miklós tulajdonában lévő 24 hrsz -ú ingatlan felajánlása megvételre.
Előadó: Zatykó János polgármester
             Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző Zárt ülés!

w/ Rajkai Tibor tulajdonában lévő 4036/1. és 4 036/2. hrsz-ú ingatlan felajánlása
megvételre.
Előadó: Zatykó János polgármester
             Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző Zárt ülés!

z/ Márkos Attila ingatlanvásárlási kérelme.
Előadó: Zatykó János polgármester Zárt ülés!

14. Kérdések, bejelentések.

- A Képviselő-testület a javasolt napirendet 18 igen szavazattal elfogadja.

1. Napirendi pont: Rendelet-tervezet  a szociális igazgatásról és szociális
ellátásokról szóló 1993. évi III. törvény, valami nt a gyermekek
védelméről és a gyámügyi igazgatásról szóló 1997. évi XXXI.
törvény helyi végrehajtásáról szóló 2008. évi 7. számú (III. 28.)
önkormányzati rendelet módosításáról

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az Egészségügyi és Szociális Bizottság az előterjesztést tárgyalásra
alkalmasnak tartja. A Pénzügyi Bizottság javasolta a 298/2008. számú határozat
visszavonását. Az Ügyrendi Bizottság a rendelet-tervezetet nem támogatta, viszont
javasolta, hogy átutalási megbízással érvényesítsék a bérletek teljesítését.
A komáromi állandó lakóhellyel és tartózkodási hellyel rendelkező családok
diákjainak havi 300 Ft-os támogatást adnak és fogyasztói árkiegészítéshez
juttathatják a szolgáltatót.

Dr. Molnár Attila: A rendelet-tervezetről a Közigazgatási Hivatal is megküldte
törvényességi észrevételét, melyben hosszasan taglalta, hogy miért nem jó, ha ezt a
rendeletet megalkotja Komárom váro s önkormányzata. A határozattal eleget tesznek
az említett két célnak?
Személy szerint azt nem értette, hogy miért éppen a szociális rendeletet módosítják,
mert egy olyan irányba ment volna el a diákoknak biztosított autóbuszbérlet
támogatása, melyet szociális juttatássá alakítottak át, arra kötelezve a szülőket, hogy
különböző űrlapokat, jövedelemigazolásokat csatoljanak. Ezt nem támogatja.
Szeretné, ha továbbra is alanyi jogon járna a bérletek támogatása. Ha a módszer jó,
akkor támogatható. Kételyei vann ak, ezért kéri a pontos választ.

Győri István: Mindaddig, míg a határozatot meg nem hozták, - melynek most a
visszavonását javasolják – addig a rendszer működött. Ezt az évet kell sürgősen
megoldani, hiszen szeptember közepén járnak és a támogatás nem ren dezett.
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Ha sikerül a problémát megoldani, akkor a melléklet szerint dönteni kell a helyi
közlekedés további helyzetéről.

Zatykó János: A Pénzügyi Bizottság javaslata, hogy a Képviselő -testület a 298/2008.
számú határozatát vonja vissza. Ha ezt megteszi k, működik a rendszer.
Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 16 igen, 2 tartózkodás szavazattal
elfogadja.

Zatykó János: Aljegyző asszony véleménye szerint külön határozatot kell hozni arról,
hogy a pénzt a Vértes Volán Zrt-nek átadják.

Győri István: Kéri, ne most vitassák meg ezt a dolgot, később térjenek rá vissza.

Zatykó János: Kéri, vizsgálja meg a hivatal, hogy korábban hogyan zajlott ez a dolog.

Dr. Molnár Attila: A határozat 1. pontja arra vo natkozik, hogy 2009. évben is
támogatják a diákok autóbusz bérlet vásárlását. A 2. pont szerint a komáromi
lakóhellyel rendelkező tanulók autóbusz bérletéhez a 2009. évi támogatást az új
tarifához igazítják. A 3. pont szerint az ehhez szükséges anyagi támo gatást
biztosítják az ez évi költségvetésben. Ha a határozatot visszavonják, akkor valóban
dönteni kell, hogy a támogatás a későbbiekben biztosítható legyen. Ha elvették a
forrást a határozat visszavonásával, akkor miként juthatnak hozzá a diákok a
támogatáshoz?
A legelső szempont, hogy a diákok a buszbérlet támogatást megkaphassák.

Zatykó János: Két bizottság is tárgyalta az előterjesztést és nem tudtak pontot tenni
az ügy végére.

Győri István: Javasolja, hogy az előző határozatot nézzék meg. A határoz ati
javaslatot még a mai ülésen ismertetni lehet, melynek elfogadása szükséges ahhoz,
hogy a támogatás törvényesen, összegszerűen, a testület akaratának megfelelően
folyjék.

Dr. Szeidl Bernadett:  Az Ügyrendi Bizottság ülésén jegyző úr hosszasan taglalta a
véleményét és akkor az volt a határozati javaslat, hogy a 298/2008.(XII.18.) számú
határozatát a testület tartsa hatályában és aszerint járjon el. A Pénzügyi Bizottság
határozata ezzel szemben teljesen más.

Győri István: A Pénzügyi Bizottságnak azt is vi zsgálnia kellett, hogy ennek a
határozatnak az érvényben tartása mellett keletkező 18 -20 millió forintos hiányt miből
fedezik. Jelenleg a testület rendelkezésére álló költségvetésben a tartalékalapban
nagyon kevés pénz van, nem látják ennek a feladatnak a forrását. A Vértes Volán
Zrt. két dolgot tehet, ha az állami támogatást nem kapja meg: ráterheli a testületre az
eddigi 29 M Ft mellett ezt a 20 M Ft -ot, - melynek pénzügyi forrását nem látják, vagy
pedig megfizetteti a diákokkal, ami azt jelenti, hogy a b érlet ára 1000 Ft körüli lesz.

Zatykó János: Úgy érzékelte, hogy a napirend elfogadásával a kettős célt
teljesíthetik. Támogathatják a diákokat és biztosítják a fogyasztói árkiegészítést.
Az Ügyrendi Bizottság ülésén kialakított határozat fenntartja a kettős cél
megvalósíthatóságát?

Dr. Szeidl Bernadett: Az Ügyrendi Bizottság a fedezetről nem dönthet. Való igaz,
hogy a fedezetet meg kell teremteni, ha a határozat hatályában marad.

Dr. Mészáros Gyula: Az iskolák jelezték, hogy tanácstalanok. Aggódtak azért, hogy a
komáromi diákok buszbérlete nem me gfelelő módon biztosított. Igaz az is, ha nem
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sikerül megfelelő jogi megoldást találni, akkor plusz 18 -20 millió forintot biztosítani
kell. Miből biztosítják ezt az összeget, hiszen az általános tartalékban nincs pénz?
Tudomása szerint már a II. negyedévtő l nem volt kifizetés és akik korábban az
autóbusz bérlet támogatást igénybe vették, már nem is járnak iskolába. Valamennyi
iskola elkezdte szedni a diákoktól a buszbérletre az összeget. Visszamenőleg nem
tudják a pénzt beszedni. Kéri a hivatalt, hogy talál janak megnyugtató megoldást és
biztosítsák ebben az évben a támogatást a diákok részére.

Zatykó János: Javasolja, hogy a napirend tárgyalását zárt ülés keretében folytassák.

- A Képviselő-testület a javaslatot 8 igen, 5 nem, 4 tartózkodás szavazattal nem
támogatja.

Zatykó János: Javasolja, hogy az ülés végén, a zárt üléses napirendekkel együtt
tárgyalják az előterjesztést.

- A Képviselő-testület a javaslatot 11 igen, 3 nem, 2 tartózkodás szavazattal
elfogadja.

Komárom Város Képviselő-testülete
2009. évi. 21. számú (VII. 15.)
önkormányzati rendelete

- a menetrend szerinti helyi autóbusz
közlekedésről és annak díjtételeiről
szóló- többször  módosított – 2004.
évi 33. számú ( XII.15.) önkormányzati
rendelet módosításáról .

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz m ellékelve van.)

2. Napirendi pont: Rendelet-tervezet a fiatalok első lakáshoz jutásának
támogatásáról szóló 2007. évi 19. számú (IX. 21.) önkormányzati
rendelet módosításáról.

Előadó: Zatykó János polgármester
 Dr. Szöllősy Ferenc címzetes fője gyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az Egészségügyi és Szociális Bizottság az előterjesztést tárgyalásra
alkalmasnak tartotta. A Pénzügyi Bizottság és az Ügyrendi Bizottság kérte a hivatalt,
hogy a testületi ülésig a rendeletben szereplő banki nyilatkozattal kapcsolatban
folytasson egyeztetést.
Az Állami Számvevőszék átfogó pénzügyi -gazdasági vizsgálatakor kisebb mértékű
módosításokat javasolt, pl. a vásárlótól nyilatkozatot kell kérni, hogy nem volt és
nincs is tulajdonában lakóingatlan valamint a lakásbiztosítás megkötése
indokoltságát is felvetették.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó:  Az Egészségügyi és Szociális Bizottság kérte, hogy
az eredeti rendeletet is csatolják a módosítás mellé.

Zatykó János: A pénzintézetekkel folytatott tárgyalást a hivatal?
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Dr. Szeidl Bernadett:  A Polgármesteri Hivatal munkatársa tárgyalt a komáromi
bankfiókokkal, akik úgy nyilatkoztak, hogy az előzetes elbírálásról szóló nyilatkozatot
- amennyiben az ügyfél kéri -, kiadják.

Zatykó János: Amikor a bank biztosítja a hitelt a vásárlónak, az egyben  jelentheti a
pozitív hitelbírálatot.

Dr. Molnár Attila: Mi történik akkor, ha nem komáromi pénzintézetnél veszi fel a
hitelt? Plusz terhet is jelent ez a kérelmezőnek. Nem javasolja, hogy a rendelet
hatálybalépése a holnapi nap legyen, inkább október 1 -et jelöljenek meg, hiszen új
formanyomtatványokra is szükség van.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő -testület a rendelet-tervezet 4. §-áról, mely
szerint a rendelet 2009. október 1 -el lép hatályba, kihirdetéséről Komárom város
jegyzője a helyben szokásos módon rendelkezik.

- A Képviselő-testület a módosító javaslatot 17 igen, 1 tartózkodás szavazattal
elfogadja.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő -testület a rendelet-tervezetről.

- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 17 igen, 1 tartózkodás szavazattal
elfogadja.

Komárom Város Képviselő-testülete
2009. évi 22 számú (IX. 18.)
önkormányzati rendelete

- A fiatalok első lakáshoz jutásának, Komárom
Városban történő letelepedésének önkormányzati
támogatásáról szóló 2007. évi 19. számú (IX.  21.)
önkormányzati rendelet módosításáról .

(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)

3. Napirendi pont: Rendelet-tervezet a gyermekvállalások ösztönzésének
önkormányzati  támogatásáról szóló 2008. évi 6. számú (III. 28.)
önkormányzati rendelet módosításáról.

Előadók: Zatykó János polgármester
    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az Egészségügyi és Szociális Bizottság tárgyalásra alkalmasnak
tartotta a rendelet-tervezetet. A Pénzügyi Bizottság a határozati javaslatban 3 M Ft -ot
javasol szerepeltetni. Az Ügyrendi Bizottság a határozati javaslatot támogatta, a
rendelet-tervezetet nem.
A hivatal áttekintette, hogy mennyi gyermekszületés volt ebben az é vben. Ez a szám
június 9. óta 18-al növekedett. A hivatal munkatársaival egyeztetve ezért 4 M Ft -ot
javasol szerepeltetni a határozati javaslatban.
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Győri István: A javaslattal egyetért, de az összeget a költségvetésben minek a
terhére biztosítják?

Zatykó János: Tudomása szerint 7 M Ft volt az általános tartalékban. Javasolja, hogy
a költségvetés általános tartaléka terhére biztosítsák az összeget. Kéri , szavazzon a
Képviselő-testület a javaslatról.

- A Képviselő-testület a javaslatot 18 igen szavazattal egyetért.

1692009.(IX. 17.) képviselő-testületi határozati javaslat:

A Képviselő-testülete a gyermekvállalások ösztönzésének önkormányzati
támogatásáról szóló 2008. évi 6.számú (III.28.) önkormányzati rendelet
végrehajtására 2009. évben további 4 M/Ft. -ot biztosít a 2009. évi
Költségvetés általános tartaléka terhére.

Határidő: azonnal
            Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
Császár Irén osztályvezető

Zatykó János: A rendelet-tervezet alapján 24 hónapos állandó lakóhelyet,
tartózkodási hellyel kell rendelkeznie a kérelmezőnek. Kéri, szavazzon a Képviselő -
testület a javaslatról.

- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 5 igen, 12 nem, 1 tartózkodás
szavazattal nem fogadja el.

4. Napirendi pont: Rendelet-tervezet Komárom Város 2009. évi Költségvetésének
módosításáról.

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Pénzügyi Bizottság a rendelet -tervezetet elfogadásra ajánlja.
A II. negyedévben a módosításra tett javaslat 183 M Ft. Ezzel az összeggel kell
megemelni a kiadási és bevételi főösszeget. Az összeg a jövedelemdifferenciálás
mérsékléséhez kapott összeg, az infrastrukturális fejlesztéshez érkezett támogatás
és a kereset-kiegészítés adja.

Hornig Rudolfné: A felhalmozási célú támogatások és a beruházá sok sora
követhetetlen. Hol a teljes összeget szerepeltetik a költségvetés beruházási sorain,
hol pedig a támogatással csökkentett összeget. Nem lehet követni, hogy a
folyamatban lévő beruházások - melyeket költségek terhelnek -, pl. az integrált
városfejlesztési központ és a bölcsőde beruházása – hol szerepelnek?
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Az előterjesztésben olvasható, hogy hiányzik az ipari park és a csapadékvíz
elszámolása.

Császár Irén: A 2. sz. melléklet felhalmozási célú támogatás sorban szereplő összeg
ezt tartalmazza. Azért, mert az elszámolás még nem történt meg, a tervezésnél
figyelembe vették ezt az összeget.

Hornig Rudolfné: A Huszár utca például teljes összeggel szerepel a beruházásban.

Császár Irén: A Huszár utca 87 M Ft -os összeggel szerepel a 327 M Ft -os
összegben.

Zatykó János: 188 M Ft volt a Huszár utcai beruházás teljes bekerülési összege,
melyből 132 M Ft volt a támogatás. A közbeszerzés és a munkák elvégzése után ez
87 M Ft-ban realizálódott.

Császár Irén: A 327 M Ft-ban az összes olyan támogatás szerepel, melyet az
önkormányzat vár.

Hornig Rudolfné: Javasolja szerepeltetni, hogy melyik pályázathoz milyen összeg
tartozik, mert így nehéz követni, hogy a beruházások milyen össz egből tevődnek
össze.

Császár Irén: Egy új táblázatban ezeket a megbontásokat szerepeltetik.

Zatykó János: A Pénzügyi Bizottság ülésén ezeket a problémákat meg kell beszélni.
Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a rendelet-tervezetről.

- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 17 igen, 1 nem szavazattal
elfogadja.

Komárom Város Képviselő-testülete
2009. évi 23. számú (IX. 18.) ö nkormányzati rendelete

- az önkormányzat 2009 évi költségvetésének
módosításáról.

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)

5. Napirendi pont: Tájékoztató Komárom Város 2009. évi költségvetése I. f éléves
végrehajtásáról.

Előadók: Zatykó János polgármester
   Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Pénzügyi Bizottság a határozati javaslatot elfogadásra ajánlj a.
A város első félévi gazdálkodása pénzügyileg stabil volt, hitel felvételhez nem kellett
folyamodni. Az I. félévben a bevétel az 56 % -ot meghaladja.
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A kiadás 46 %-on teljesült. A felújítások és a beruházások mindig nagyon fontos
tételt jelentenek. A felújítások tekintetében 61 %-on, a beruházásoknál 45 %-on
teljesítettek. Beruházásra 1.4 milliárd forint áll rendelkezésre, az I. félévben 615 M Ft -
ot használtak fel.

Hornig Rudolfné: Az előterjesztésből kiderül, hogy a bevallások alapján 1,3 milliárd
forinttal többet teljesít a vállalkozó szféra, azonban a költségvetésből látszik, hogy a
felhalmozási célú pénzeszközök közül az OEP -től átvett összeg 1,7 %-ra teljesült.

Az országos költségvetés megszavazásakor olyan tételek terhelik a város
költségvetését, mellyel nem igazán tudnak mit kezdeni, - a megszorításokat valahogy
majd kezelni kell. Az áfa növekedést a beruházásoknál emelkedést jelent. A
beruházások önrészére a nagyobb projekteknél ez a minimális összeg nem lesz
elég. A bölcsődénél minimális összeg et szerepeltettek önrészre, 160 millió forintos
tervezői költségről beszéltek. Ezzel szemben 11 M Ft -ot terveztek. Nem látja a
beruházások előkészítő költségét. Pl. az integrált városfejlesztési központnál, a
bölcsődénél.
Kéri a Képviselő-testületet, hogy vizsgálják meg, hogy a likviditási kimutatás alapján
vizsgálják meg, hogy milyen összegekkel rendelkezik az önkormányzat.
Át kell vizsgálni ezeket a pályázatokat és élni kell azokkal a lehetőségekkel, melyeket
az Unio az előfinanszírozásra ajánlott. Egy s zűkített költségvetést szeretne elérni,
ahol minden kiadást meggondolnának és spórolnának.

Zatykó János: A tervezett adóbevétel ebben az évben megközelítően 2,9 milliárd
forint. A tegnapi napon 2,1 milliárd forint befizetésnél tartottak.

Császár Irén: A 3. számú melléklet felhalmozási célú pénzeszköz átvételnél az
OEP-től átvett sor 0 Ft, a felhalmozási célú pénzeszköz átvétel az, amit az államtól
várnak, a számlára csak 5.630 E Ft érkezett be. Az októberi testületi ülésen már
pontos költségvetési számadatokat közölnek. Az adóhivatal előírt számadatok
véglegesítése július 15-én történt.
A bölcsődei, integrált városfejlesztési pénzeszközök a pályázati alapon, a 4/F.
táblázatban megtalálhatóak.

Hornig Rudolfné: A költség oldala hol szerepel ezeknek a beru házásoknak?

Császár Irén: A 4/C. táblázatban szerepelnek a kifizetések.

Zatykó János: Az óvoda beruházását, a munkaterületet most adták át. A bölcsőde II.
fordulójával kapcsolatos szerződés aláírására az év végén kerülhet sor.

Kristóf Jánosné: Valamennyi EU-s pénzzel támogatott és elnyert projektet kötelező a
könyvvizsgáló ellenőrizni. A számlákat kimásolják, a közreműködő szervezettel
egyeztetik és számos esetben előfordult, hogy valamilyen számlát nem fogadnak el.
Ezek kerülhetnek az önkormányzat terhé re elszámolásra, de ezek töredék összegek,
azok az Áfa értékek, melyek nem igényelhetők vissza, pl. útberuházások. A
visszaigényelhető Áfá-t másként számolják el. Amikor a közreműködő szervezet
jóváhagyja az elszámolást, könyvvizsgálói jelentést csatolnak és teljes anyagi és
erkölcsi felelősséggel tartoznak azért, hogy ezek az összegek valósak, kifizetésre
kerültek, teljesítésigazolással alátámasztottak. A beruházások
vagyonnövekményként állományba kerülnek, a megfelelő jogcímen. Az ingatlanok,
tárgyi eszközök között, a bruttó értékek szerepelnek. Érdemes lenne megfontolni,
hogy amikor befejeződik egy projekt, akkor az elszámolás kerüljön a Képviselő -
testület elé tájékoztatásként.
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Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó:  Sajnálatosnak tartja, hogy az Egészségü gyi
Alapellátási Szolgálat, a Kórház vezetője nem jelenik meg a bizottsági ülésen. A
kórház bevételeinél hiányolja kiemelni, hogy az OEP finanszírozás kapcsán
mennyivel csökkent a finanszírozás, hiszen jelenleg a kórházak 70 % -os
finanszírozáson „futnak”. A kórházszövetség is éhségsztrájkot rendelt el emiatt.
Jelenleg a kórház likviditási helyzete azért kiegyensúlyozott, mert az önkormányzat
erőn felül segíti. Bízik benne, hogy a jövőben is lehetőség lesz erre, habár az
önkormányzat is takarékos költségveté sre törekszik. A kiadások oldalán hiányolja
annak feltüntetését, hogy az áfa hogyan befolyásolta a szolgáltatások igénybe
vételét, mert ennek a számnak je lentősége lehet a tervezésnél. A létszámmal
kapcsolatban megjegyzi, hogy h iányszakmás területen nehezebb a munkaerő
utánpótlás, de ennek van bérvonzata is. Ez a szakmai kérdés megoldást igényel.
Nem csak a hiányszakmák területén, hanem a jelenlegi szakrendelőben is a
helyettesítések területén hiányosságok vannak. Ez a betegellátást rossz irányba
befolyásolja. Hivatkozik a beszámoló az SZMSZ -re, de jelenleg érvényes SZMSZ-e a
kórháznak nincs. Szeretné, ha minden évben az SZMSZ -t átdolgozásra jegyző úrhoz
eljuttatnák.
Az átlagkeresetek alakulásánál szerepel egy táblázat, melyben ügyeleti és ágypótlék
is szerepel. Nem csoda, ha a létszámmal problémák vannak akkor, amikor egy
szakdolgozó bruttó bére 153 E Ft.
Az alapellátásnál csökkent a létszám. Gondolkodni kellene azon, hogy a racionális
működés szempontjából az alapellátást milyen formában érdemes fenntart ani, ill.
működtetni. A védőnők, a fogászat olcsóbban is működtethetők lennének más
formában. Ki volt az a két fő, aki tartósan fizetés nélküli szabadságon volt?
Összességében elmondható, hogy a beszámolót az intézmények alaposabban,
áttekinthetőbben írhatták volna meg.

Zatykó János: Az OEP beszámoló a kórház beszámolójában egyértelműen szerepel.
Az I. félévben az OEP finanszírozás 51,4 % -a teljesült. A 70 %-os támogatás július 1-
től lépett hatályba, de e felett is került visszaosztásra pénz a kórházakhoz . A kórház
szövetség a 2010. évi költségvetés miatt kér magasabb szintű támogatást a
kórházaknak. Az SZMSZ-el kapcsolatos felvetéseket a kórház vezetői és jegyző úr
felé továbbítja.

Czita János: A műemlékek felújítására 4 M Ft -ot különítettek el a költségvetésben.
Ebből az összegből a Nepomuki Szent János műemlék és a keresztek felújítása
történt meg. Szerepel az előterjesztésben, hogy április 30 -án megtörtént az átadás. A
júniusi ülésen kérdezett rá, hogy mikor várható a Nepomuki Szent János szobor
felújítása, mert annak külső állapota nagyon rossz. A Műszaki, Kommunális,
Környezetvédelmi és Településfejlesztési Bizottság ülésén elhangzott, hogy a szobor
felújítása megtörtént. Az előterjesztésben azt kellett volna szerepeltetni, hogy április
30-án a felújítás megtörtént, a pénzkeret elfogyott, de a feladatot nem tudták
teljesíteni.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A kórházi finanszírozás csökkenéséről van szó.
Közrejátszik ebben a gazdasági válság, az elhibázott kormányzati lépések, de az
önkormányzatnak az a fe ladata, hogy tartalékot képezzen. Gondol a kilakoltatásokra,
a gyermek elszegényedésekre. Becslések szerint Komáromban is 4 -500 ingatlant
árvereznek el. Költségvetési keretet kell tartalékolni.
Csalódottan vette kézhez a likviditásra vonatkozó tájékoztatás t, de azt hiányosnak,
kevésnek, nem megfelelőnek tart, legyen kicsit részletesebb.

Zatykó János: A Képviselő-testület figyeljen oda arra, hogy olyan költségvetést
állítson össze, mely megbízható, tartható. Az elmúlt években is így történt ez.
Remélhetőleg október végén beszámolhat arról, hogy az önkormányzat nem
rendelkezik hitellel. 2009. év utolsó negyedévére a város a megfelelő gazdálkodások
után ebbe az állapotba érhet el.
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Szeretné, ha ez az állapot hosszú éveken keresztül fennmaradna. A likviditá ssal
kapcsolatos felvetéseket a Pénzügyi Osztály vezetőjével meg lehet beszélni.

Császár Irén: A kifizetendő számlák részletességek hiányolja képviselő úr?
Összességében látszik, hogy mekkora pénzösszege van a városnak 2009.
szeptember 15. napján, 741 M F t.

Zatykó János: A bizottság elnöke és osztályvezető asszony az elképzeléseket
egyeztesse.

Hornig Rudolfné: A főkönyvi kivonat fősoraiból kér összesítőt. Ha ezeket a sorokat
látják, akkor a számvitellel kapcsolatban több következtetést levonhatnak, mint  abból,
hogy mennyi a kiadás, mennyi a bevétel.

Győri István: Polgármester úr az előző napirendnél elmondta, hogy vannak időt rabló
kérdések, hozzászólások, melyeket a Pénzügyi Bizottság ülésén kellene
megtárgyalni. Vannak főállású munkatársak, akiket mun kaidőben is
megkérdezhetnének, ha nem értik a táblázatokat. Ha valaki azt kéri, hogy likviditást
mutassanak be, akkor a kiosztott táblázatot kapja. Pontosan és precízen
fogalmazzák meg, hogy pénzügyileg mire kíváncsiak. A likviditás a pillanatnyi
pénzügyi helyzetre vonatkozik. Van 30 nap arra, hogy a felvetéseknek
utánanézzenek.

Hornig Rudolfné: Az SZMSZ-ben és az utalványozási jogkörben benne van, de az
ellenőrzésben nincs jogköre, így sokra nem megy azzal, hogy a hivatalban főállásban
dolgozik.

Zatykó János: Mindig sérelmek vetődnek fel, holott két méter választja el egymástól
irodájukat. Ha bármilyen gondja van, jelezze, beszéljék meg. Nem hiszi, hogy valamit
nem lehet konszenzussal rendezni.

Dr. Molnár Attila: Alpolgármester asszony bármilyen fontos információhoz szeretne
jutni, azért könyörögnie kell, mégsem kapja meg.
Ha minden jól sikerül, akkor a napirend legfontosabb üzenete az lesz, hogy több mint
1 milliárd forintnyi bevétellel gazdálkodhat a város a 2009 -es évben. Voltak azonban
olyan beruházások, melyeket jóval több pénzből valósítottak meg, mint amennyiből
kellett volna. Jól gondolják meg, hogy ezzel a pénzzel hogyan sáfárkodnak, hiszen a
következő években beláthatatlan helyzetek elé kerülhetnek.  A következő
napirendeknél derül majd ki, hogy  miként tudják segíteni a nehéz helyzetbe került
devizahiteleseket, a gyermekétkeztetéseknél is komoly megszorítások lesznek, az
önkormányzatoktól pénzt vonnak el, - de ennél sokkal nagyobb problémákkal fognak
szembe találkozni. Géringer képviselő úr évek ó ta azt hangoztatja, hogy
takarékoskodni kell. A következő üléseken a döntéseknél mindig figyeljenek arra,
hogy takarékoskodjanak.

Zatykó János: Racionális, jól előkészített döntésekkel Komárom városa hosszú távon
jól irányítható lesz.
Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja.
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170/2009.(IX. 17.) képviselő-testületi határozati javaslat:

Komárom Város Képviselő-testülete Komárom Város 2009. évi Költsé gvetése
I. féléves végrehajtásáról szóló tájékoztatót tudomásul veszi.

Határidő: azonnal
            Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
Császár Irén osztályvezető
Hók Gyuláné főkönyvelő

6. Napirendi pont: Beszámoló az önkormányzati beruházások időarányos
végrehajtásáról Komárom város 2009. évi közbeszerzési terve
időarányos teljesüléséről, további feladatokról.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve  van./

Zatykó János: A kiegészítő anyagban szerepel, hogy pénzügyi fedezetet kell
biztosítani a Guyon R. utcai közműberuházások tűzszerészeti mentesítésére. A
Pénzügyi Bizottság meghatározta a pontos összeget?

Győri István: Komárom város 2009. évi útber uházásai I. üteménél szerepel, hogy
valamennyi rész esetében 2009. október 31. a befejezési határidő. Ismereti szerint a
kivitelező a munkákat még nem kezdte meg. A műszaki osztály biztosítottnak látja a
határidő betartását?
Az első ütemnél „megspórolt” pé nzügyi fedezet terhére sikerült elindítani a
közbeszerzési eljárást. A szerződéskötés a múlt héten megtörtént a monostori négy
utca, a Guyon R. utca és a Korona köz egy szakaszára. A befejezési határidő a
szerződés aláírásától számított 60 nap. Figyelemmel  kell kísérni, hogy a
beruházások megfelelő színvonalon, határidőre elkészüljenek.
Elhangzott már a Nepomuki Szent János szobor felújításával kapcsolatosan, hogy a
szobor felújításra került, de a környezetet nem tették rendbe. A beszámolóban
javasolja azt szerepeltetni, hogy részleges átadásra került sor.
A rendelőintézet felújítására megtörtént, a háziorvosi rendelő felújítására a
pénzmaradvány erejéig került sor. Az udvaron belüli vízelvezetést nem oldották meg
megfelelően, hivatkozással arra, hogy nem készült el az épület tetőszigetelése és a
felújítása. A háziorvosi rendelő tetőfelújítását kell minél előbb elvégezni, majd a belső
vízelvezetés felújítására kell sort keríteni sürgősséggel.
A társadalmi munkás járdaépítésre is folyamatosan volt igény, mel y kérelmeket
teljesíteni tudtak.
A Dobó utcai 20 kV-os légvezeték kiváltása kétszer szerepel a közvilágítási
beruházások között. Információi szerint a lakók nem igazán örültek a légvezeték
kiváltása saját erős hozzájárulásának. Ha figyelembe veszik, hogy a  lakossági saját
erő biztosításához is szükség van a beruházáshoz, akkor valószínűleg a beruházást
ebben az évben nem tudják befejezni.
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A Téltemető utca vízvezeték, csatorna bekötés nulla forinttal szerepel az
előterjesztésben. Ennek a beruházásnak a kö ltségét a Vizák Kft. költségvetésében
szerepeltették és az átadott pénzeszköz biztosított rá fedezetet. A munka elvégzése
megtörtént.
A parlagfű irtásra 2.500 E Ft -ot irányoztak elő. Ez az I. féléves teljesítés, ezért nem
mérvadó a 48 E Ft-os teljesítés. A pénzt nagy valószínűséggel elköltik, de ennek
ellenére rengeteg a parlagfű. A város nagyon szennyezett a parlagfűvel, a városon
belül is megtalálhatóak ezek a fertőzött részek, ill. a mező és szántószéleken.
Az automata öntözőrendszer kialakítása az első  félévben 79 %-ra teljesült. Gondja
az üzemeltetéssel van. Akkor látja értelmét ennek a beruházásnak, ha az elkészült
beruházásokat üzemeltetik is. A meglévő berendezések állapotát, üzemeltetését és
azt, hogy használják-e egyáltalán, felül kell vizsgálni. A hivatal mögötti téren is
működésképtelen az automata öntözőrendszer.

Egyetlen vízátkötés felújítására lenne csak szükség. Nagyon sok folyamatban lévő
beruházásuk van, mely a féléves beszámoló elkészítése óta már előrehaladottabb
állapotban van.

Hornig Rudolfné: Két Huszár utcai ingatlantulajdonos kereste meg problémájával. A
tervek három-négy éve készültek el. A szomszédos ingatlanok tulajdonosai érdekeit
senki sem képviselte. Van két -három olyan ingatlan, ahonnan nem tudnak kihajtani a
Huszár utcára. Lesüllyesztett útszegélyen, járdán keresztül kell kihajtaniuk az útra.
Probléma továbbá, hogy a Vállalkozási Fejlesztési Alapítványnál sem lehet parkolni.

Kertész-Molnár Erika: A Nepomuki Szent János szobor felújítását egy okleveles
kőszobrász végezte. Elkészítette a restaurálási dokumentációt, melyből kiderült,
hogy a szobor olyan mértékű felújításra szorul, mellyel korábban nem számoltak.
Árajánlatokat kértek be a felépítmény felújítására.
Az utak I. ütemben történő megvalósítását folyamatosan figyelemmel kísérik annak
érdekében, hogy a beruházás határidőre elkészüljön.

Herold Ferenc: Az öntözőrendszert a Saxum Kft. üzemelteti. Nem sikerült olyan
személyt alkalmazniuk, aki ezt üzemeltetni tudja. Az alvállalkozó a felkérésére nem
reagált.
A vízfogyasztás nagy, el kell gondolkodni  azon, hogy érdemes-e ezeket a
rendszereket bővíteni. Olyan növények et ültetnek leginkább, melyek  a klímához
alkalmazkodnak.
A parlagfű nagyon jól alkalmazkodik a körülményekhez, a nyírásokhoz. Előfordul,
hogy 10-12 cm-en is virágzik a parlagfű. Van olyan terület, melyet már ötször
lekaszáltak. A Talajvédelmi Állomás hetente ellenőrzi a területet. Egy bírságot is
kapott a hivatal, mivel az alvállalkozó részlegesen kaszálta le a területet. A hivatal 32
kötelező nyírást rendelt el, 13 szabálysértési eljárás indult.

Hornig Rudolfné: Nem működik az öntözőrendszer a Mártírok útján, a
rendelőintézetnél sem. Itt kiástak egy gödröt, de nem temették be. Ellenőrizni kell a
munka elvégzését is.

Zatykó János: Monostori polgárok arról tájékoztatták, hogy az útberuházások I.
ütemét már megkezdték a Krivácsy utcában. A második ütem  határidőben elvégzését
történő elvégzését a hivatal szorgalmazza.



16

Ahol működik az öntözőrendszer, ott az a  lakosság problémája, hogy ha az eső
esetén is öntöz. A Jókai ligetnél esőben is működik az öntözőrendszer. Többször
kérte már a Saxum Kft-t, hogy keressen megoldást az ésszerű működtetésére. A
határozati javaslatban mekkora pénzeszközt szerepeltessenek?

Dr. Csalaváné Hodosi Ágnes:  Árajánlatot kért a 8 önkormányzati ingatlan
tűzszerészeti vizsgálatára, de ez sajnos a testületi ülésig nem érkezett meg .

Zatykó János: A tűzszerészeti vizsgálathoz szükséges pénzösszeget a Képviselő -
testület biztosítja szövegrészt kell a határozatban szerepeltetn i. Kéri, szavazzanak a
határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslattal 18 igen szavazattal egyetért.

171/2009.(IX. 17.) képviselő-testületi határozati javaslat:

1., Komárom Város Képviselő -testülete elfogadja az önkormán yzati
beruházások időarányos végrehajtásáról, valamint a  2009. évi
közbeszerzési terv időarányos teljesüléséről, és a  további feladatokról
szóló a beszámolót,

2., A Képviselő-testület a Guyon R. utcai közműberuházás kapcsán 8 telek
tűzszerészeti mentesítéséhez biztosítja a pénzügyi fedezetet a 2009. évi
Költségvetés általános tartaléka terhére.

Határidő: azonnal
            Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
Varga Zsolt osztályvezető

7. Napirendi pont:  Intézkedési terv meghatározása az Állami Számvevőszék
Komárom Város Önkormányzata 2006 -2009 évi gazdálkodásáról
végzett komplex pénzügyi -gazdasági ellenőrzése által feltárt
hiányosságokra.

Előadók: Zatykó János polgármester
 Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi Bizottság. A felelősök között
javasolták címzetes főjegyző urat is szerepeltetni.
Rengeteg munkával és plusz idővel jár Számvevőszék munkatársai „kiszolgálása”.
Súlyos problémát nem észleltek. Vizsgálatuk szerint felelős gazdálkodás alakult ki.
Megjegyezték, hogy a stabil pénzügyi helyzet már nem áll fenn.
Az intézkedési terv elfogadása mellett a feltárt hiá nyosságok korrigálása
megtörténhet.
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Hornig Rudolfné: Az Állami Számvevőszék a jelentésében  leírja, hogy milyen módon
minősítette az önkormányzatot. Az ellenőrzésnek vannak gyenge pontjai.
Tapasztalja, hogy az utalványozás, ellenjegyzés és egyéb folyamatok  nem mindig
úgy realizálódnak a számlák kifizetésénél, ahogy az elvárható.
A 0-ra leírt eszközökkel mi történik? Az ÁSZ sokszor visszautal arra, hogy az
informatikai katasztrófavédelmi rendszert és a hozzáférési jogosultságokat ellenőrizni
kell. Az informatikus hozzáférhet ehhez a rendszerhez, melyet súlyos hibának tart.
A Megyei Önkormányzat is  megkereséssel élt a múzeumok működésével
kapcsolatban. Az iratokba betekintést biztosítottak a múzeum részére. Furcsa, hogy
ha a megyének van itt múzeuma, akkor ho gyan kerül a város költségvetésébe azok
fenntartási költsége.

Zatykó János: Ha a képviselőknek egyéni problémái vannak, akkor azokat tűzzék
napirendre. Minden napirend tárgyalásánál felvetnek olyan dolgokat, melyek nem
oda tartoznak.
Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja.

172/2009.(IX. 17.) képviselő-testületi határozati javaslat:

1., A Képviselő-testület az Állami Számvevőszék Komárom Város
Önkormányzata gazdálkodási rendszere átfogó pénzügyi -gazdasági
ellenőrzése által feltárt hiányosságok megszüntetését célzó „Intézkedési
Terv”-et a mellékelt tartalom szerint jóváhagyja.

Határidő: azonnal
            Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

8. Napirendi pont: Komárom Város Középtávú Egészségügyi stratégiája
aktualizálása.

Előadók: Zatykó János polgármester
   Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az Egészségügyi és Szociális Bizottság véleménye a kiegészítő
anyagban megtalálható. A koncepciót évente felül kell vizsgálni, - ennek tett eleget a
hivatal.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó:  A bizottság az intézmények által javasoltakat
kiegészítette. A kórház esetében meg kell vizsgálni a kórház kistérségi voltát. A
város kórháza látja el a környékbeli betegeket. Sokkal több a vidéki beteg, mint a
komáromi.
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Anyagi és betegellátási szempontból is kívánatos, hogy kistérségi módon
finanszírozzák a kórházat. A rendelő működése megerősítésére tettek még
javaslatot.
A védőnők helyzetének rendezése alapellátási feladata. A stratégiában ezt a testület
megfogalmazta. Kérték, hogy a tüdőgondozó felújítását a stratégián belül kiemelten
kezeljék. A vállalkozó háziorvosokkal való szoros együttműködést kell kialakítani.
Folyamatosan változnak az alapellátás keretében a szolgáltatások, ezért meg kell
vizsgálni, hogy az alapellátási feladatokat hogyan lehet más formában ellátni.
Nem fogorvosi gépek cseréje folytatását javasolták, hanem a technikai eszközök
folyamatos cseréje biztosítását.

Zatykó János: A kiegészítő anyag szerint a határozati javaslatban két helyen kért
változatást az Egészségügyi és Szociális Bizottság. A 2. pontban javasolták
megvizsgálni a kórházi ügyelet mátrix rendszerben történő megvalósítását, valamint
a kórház kistérségként történő működtetése lehetőségét, valamint a fogászati
technikai eszközök folyamatos cseréje biztosítását.
Az elmondott többi javaslatot úgy értelmezte, hogy az okat a hivatal az egészségügyi
koncepcióba építse be.

Koppány Csaba: A bizottsági ülésen is felvetette, hogy évek óta sokat költenek a
számítógépes rendszer fejlesztésére. Mindenki fejleszt, de azt úgy kell tenni, hogy
összekapcsolható legyen a rendszer.  Közös koncepciót kellene kialakítani, akkor
talán olcsóbban megvalósíthatnák ezeket a fejlesztéseket.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó:  Létezik kapcsolat a kórház és a háziorvosok között,
de nem mindenki működteti, mert plusz pénzt igényel. A kórházi adatok lekérhetők az
érintett praxisra vonatkozóan. Az együttműködést kell kialakítani, hogy ez egységes
legyen.

Zatykó János: Koppány úr által elmondott javaslatot a technikai fejlesztések között
akceptálni kell.
Az Egészségügyi és Szociális Bizottság határozati javaslattal és a koncepcióba
beépítendő észrevételei, javaslatai figyelembe vételével kéri, szavazzon a Képviselő -
testület a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja.

173/2009.(IX. 17.) képviselő-testületi határozati javaslat:

1., A Képviselő-testület Komárom Város Középtávú Egészségügyi
Koncepciójának 2010-es évre vonatkozó kiemelt céljait az alábbiak szerint
határozza meg:

- a tüdőgondozó épülete hasznosítása a védőnői helyhiány megoldására
- vizsgálni kell a Kórház kistérségként történő működtetése lehetőségét
- a gazdaságosság és a szakemberhiány miatt meg kell vizsgálni a kórházi
ügyelet mátrix rendszerben történő megvalósítását
- részvétel az európai uniós pályázatokon, a TIOP 2.2.4. pályázathoz való
csatlakozással  megoldani a központi radiológia új épülete és az elmaradt
mentőbeálló beruházása   pályázati forrásból történő kialakítása,
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- betegirányítás és az integrált számítástechnikai rendszer továbbfejlesztése,
  központi sterilizáló kialakítása,
- orvos technológiai (HITEC) rendszer és a telemedicina kialakítása és
továbbfejlesztése
- A technikai fejlesztés folyamatos biztosítása, az elavult gép -műszerek
folyamatos cseréje.

2., A Képviselő-testület egyetért azzal, hogy Komárom város  Középtávú
Egészségügyi Koncepciója az alábbiakkal egészüljön ki:

- a vállalkozó háziorvosokkal szorosabb sz akmai együttműködésre törekedjen
az Egészségügyi  Alapellátás Intézmény.
- Az Egészségügyi Alapellátási Intézmény más intézményi forma keretei
közötti esetleges  működése lehetőségének vizsgálata

Határidő: azonnal, illetve folyamatos
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Halász Károly osztályvezető

9. Napirendi pont: Kerékpárút fejlesztési koncepció - Észak- és Dél-Komárom
kerékpárút   hálózat kapcsolati  rendszere kiépítési lehetősége,
az EURO VELO 6 kerékpárút hálózathoz   csatlakozás
lehetősége.

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést megtárgyalta a Műszaki, Kommunális,
Környezetvédelmi és Településfejlesztési Bizottság. Kérte, hogy a testület tájékoztató
jelleggel tárgyaljon az előterjesztésről. Az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok
Bizottsága a határozati javaslat 1. pontját ajánlja elfogadásra.
Mind országosan, mind helyi szinten fontos a kerékpárutak fejlesztése és építése.
Komárom városát az Euro Velo 6 kerékpárút érintheti. A város annyit tehet, hogy
kidolgozza, hogy a kerékpárúthoz hol szere tnének csatlakozni. Az Európai Unióval
komoly tárgyalásokat kell folytatni a beruházás támogatásával kapcsolatban.
A határon átnyúló program keretében van egy sikeres, eredményes pályázatuk,
mintegy 1,4 km-es kerékpárút megépítésére kerülhet sor a városban . Egy kisebb
szakasz az Igmándi u. – Rüdiger tó összekötését biztosítja, a másik pedig
megoldhatja az Ipari Park kerékpárúton történő megközelítését.
Javasolja, hogy a Képviselő-testület tájékoztató jelleggel fogadja el az előterjesztést.

Nagy Zoltán: Az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottság a határozati
javaslatot elfogadásra ajánlották, de a Műszaki, Kommunális, Környezetvédelmi és
Településfejlesztési Bizottság javaslata is elfogadható.
A bizottság javasolta az Eruo -Velo 6 kerékpárút koncepcionált nyomvonala
figyelembe vételét. A napirend meghatározásánál hibát követtek el, mert nem
szerepeltették azt, hogy a városon belül kialakítandó kerékpárút vonalát
összekössék. Kérték a Műszaki Osztályt, hogy ezzel foglalkozzon és készítsen
előterjesztést a városon belüli kerékpárutak kialakításáról.
Észak- és Dél-Komárom között kerékpárút kialakítására csak a hídon van lehetőség.
Kérte a bizottság, hogy vizsgálják meg , a kerékpárosok és a gyalogosok hogyan
közlekedhetnek biztonságosan a hídon.
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A műszaki és pénzügyi bizottság azon javaslata, hogy az előterjesztést tájékoztató
jelleggel fogadják el, - támogatható.

Sárai János: A szőnyi horgásztavakat és a Csillag erődöt összekötő kerékpárút a
város két legszebb részét kötné össze.

Horváth Gyula: Vizsgálni kell, hogy az Árpád úttól a sorompóig tartó 200 m -es
szakaszt hogyan tudják kiváltani.

Kertész-Molnár Erika: A Mátyás Király utca irányába jelölik a kerékpárutat. A Kultsár
István Szakközépiskolában véget ér a kerékpáros útszakasz. Itt el kell kanyaro dni az
Árpád utcán keresztül a Mátyás Király utcába, majd vissza lehet térni az Ácsi utcába.
Ez a lehetőség ki van táblázva.

Dr. Molnár Attila: Fontos, hogy a kerékpárutak fejlesztése megtörténjen.
Figyelemfelhívásként holnapi nap folyamán 150 diák fog ke rékpározni Komárom és
Tata között.
Ismerteti a határozati javaslatot, melynek szövege értelmezhetetlen. Javasolja, hogy
tájékoztató jelleggel fogadják el az előterjesztést.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak az előterjesztésről.

- A Képviselő-testület az előterjesztést 18 igen szavazattal tájékoztató jelleggel
elfogadja.

174/2009.(IX. 17.) képviselő-testületi határozati javaslat:

Komárom Város Képviselő-testülete tájékoztató jelleggel elfogadja a
kerékpárút fejlesztési koncepció- Észak- és Dél- Komárom kerékpárút
hálózat kapcsolati rendszerének kiépítési, és  az EURO VELO 6 kerékpárút
hálózathoz csatlakozás lehetőségét.

Határidő: azonnal
            Felelős: Zatykó János polgármester

    Dr. Halász Károly osztályvezető

10. Napirendi pont: Tájékoztató a TÁVHŐ Kft. téli fűtési szezonra történő
felkészüléséről

Előadó: Hajnal Nándor ügyvezető igazgató

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Képviselő-testület 2,5 M Ft-ot biztosított az Igmándi út alatti
csővezeték cseréjéhez. A Műszaki Bizottság javasolta, hogy az előterjesztést
tájékoztató jelleggel tárgyalják.

Győri István: Ettől az évtől kezdve a panelprogram keretében a szekunder részeket
leszakaszolják lakóházanként. A szekunder hálózaton keresztüli feltöltés attó l függ,
hogy a beruházások lakóegységenként időben elkészülnek -e.



21

A tájékoztató alapján a Távhő Kft. képes lesz szeptember 15 -től a fűtést megkezdeni,
ez nem jelenti azt, hogy minden lakóegység fűthető lesz. Ha a beruházás elkészül és
a rendszer feltölthető, akkor a fűtés beindulhat.

Takács József: A szolgáltató igyekszik felkészülni a téli fűtési szezonra, a város több
részén sor került a felújításra. A MOL városrészben  16 lakás méréstechnikai
szétválasztása fontos, mert folyamatos konfliktusok vanna k itt. Csökkent a távhő
áfája, kíváncsi arra, hogy ez milyen hatással lesz a távhődíjakra. Ez mennyiben
befolyásolja a fűtés indítását? A kogenerációs rendszer elkészül határidőre? Milyen
költsége van ennek?

Hajnal Nándor: A szekunder részeket akkor tudjá k feltölteni, amikor a kivitelező jelzi,
hogy a beruházást befejezte. Két óvoda, Petőfi Iskola már feltöltött. A kivitelezők úgy
nyilatkoztak, hogy időben befejezik a beruházást.
Az áfacsökkenés a távhőre nincs hatással. Rövidített próbaüzem lesz a kogener ációs
rendszernél. Nem a Távhő Kft. a tulajdonos, ezért anyagi kihatása sincs ennek.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület 18 igen szavazattal a határozati javaslatot elfogadja.

175/2009.(IX. 17.) képviselő-testületi határozati javaslat:

A Képviselő-testület a TÁVHŐ Kft. téli fűtési szezonra törtnő felkészüléséről a
tájékoztatást tudomásul veszi.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

    Hajnal Nándor TÁVHŐ Kft. ügyvezetője

Zatykó János: Javasolja, hogy a Képviselő -testület a „Beszámoló a lejárt….” című
előterjesztéssel folytassa munkáját.

11. Napirendi pont: Beszámoló a nyári napközis tábor működésének tapasztalatairól.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A megfelelően, jól előkészített előterjesztést megtárgyalta az Oktatási,
Gyermek és Ifjúságvédelmi Bizottság. A bizottság a határozati javaslatot elfogadásra
ajánlja. A Pénzügyi Bizottság javasolta, ho gy a hivatal dolgozzon ki a szülői
felelősségre megfelelő módszert.
Köszönetét fejezi ki mindazoknak, akik sokat tettek és dolgoztak azért, hogy az
immár ötödik alkalommal megrendezett napközis tábor megvalósulhasson.
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A tábor sikeresen, eredményesen mű ködött annak ellenére, hogy kisebb problémák
felvetődtek. A pedagógusok ezeket a problémákat a következő évben meg tudják
oldani. A foglalkozások mellett biztosították a gyermekeknek, hogy a javító vizsgára
felkészülhessenek. Megköszöni a Képviselő -testület nevében igazgató asszonynak,
a pedagógusoknak, munkatársaknak, a hivatal munkatársainak nyári munkáját.

Dr. Mészáros Gyula: Az Oktatási, Gyermek és Ifjúságvédelmi Bizottság a beszámolót
és a határozati javaslatot elfogadásra ajánlja. Színvonalas, jó re ndezvényt sikerült
tartani, melyért köszönet jár a Petőfi Iskola munkatársinak.
A Pénzügyi Bizottság felelősségre tett javaslata csak akkor működhetne, ha
valamilyen pénzügyi hozzájárulást kérhetnének a táborba jelentkező gyermekektől.
Amennyiben hozzájárulást kérnek, az állami támogatástól elesnek. Megállapítható,
hogy sajnos azok a gyerekek nem vesznek részt a táborban, akiknek szüksége lenne
rá. A Petőfi Iskola igazgatója javasolta, hogy a szülőket személyesen hívják be
jelentkezéskor és írásos nyilatkoz atát kérjék arról, hogy a gyermek a táborba
jelentkezett. Ha a gyermek a nyári táborban nem jelenik meg, akkor valójában nem
tehetnek semmit.

Szabó Tamásné – a Petőfi Sándor Általános Iskola igazgatója: Igyekeztek mindent
megtenni azokért a gyermekekért, akik jelentkeztek a nyári napközibe. Sikerült
számukra megfelelő programokat biztosítani. A gyerekek szívesen mentek a táborba.
Az ott készített munkáit a nagyterem előtt kiállították. Voltak olyan gyerekek, akik
sokkal tovább jártak a táborba, mint ahogy azt előtte jelezték, de sajnos volt olyan is,
aki nem jelent meg. Megköszöni az önkormányzat támogatását is, melyet ahhoz
nyújtott, hogy ezek a gyerekek ne az utcán csellengve töltsék n yári szabadidejüket.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő -testület a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja.

176/2009.(IX. 17.) képviselő-testületi határozati javaslat:

1., A Képviselő-testület a 2009. évi nyári napközis tábor működéséről szóló
beszámolót elfogadja.
2., A Képviselő-testület köszönetét fejezi ki a Petőfi Sándor Általános Iskola
vezetésének a tábor színvonalas megszervezéséért, valamint a
szakhatóságoknak és a közreműködő szervezeteknek a napközis tábor
programjaiban történő aktív részvételéért.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Szeidl Bernadett aljegyző
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12. Napirendi pont: Beszámoló a lejárt határide jű határozatok végrehajtásáról, a két
ülés közötti fontosabb eseményekről, tárgyalásokról,
intézkedésekről, az önkormányzati beruházások állásáról, az
önkormányzat likviditási helyzetéről, az önkormányzati
bizottságok munkájáról, döntéseiről.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Kéri az előterjesztéssel kapcsolatos kérdéseket, felvetéseket.

Nagy Zoltán: A Magyar Dal Napjára szeptember 13 -án került sor, melynek egyik fő
helyszíne Komárom volt. A Monostori Erődben két színpadot állítottak fel. A 9 vidéki
helyszínen Komáromban volt a legtöbb vendég. A rendezvény promóciója későn
kezdődött, nyilván ezért volt kevés a vendég. Jövőre is szeretnék megrendezni a
Magyar Dal Napját, szombat és v asárnapra tervezve. Fő célja a rendezvénynek,
hogy minél több magyar zene szóljon az országban.

Zatykó János: A szervezők elmondták, összesen 1.700 jegyet adtak el.

Dr. Kreft-Horváth Loránd: A Magyar Dal rendezvény honlapján szerepel, hogy
egyedül Komáromban volt 1000 Ft feletti a jegyár. Nagyon sok helyen a belépés
ingyenes volt. Győrben 5-6000 ember hallgatta a népdalokat ingyenesen. Miért
kellett ekkora összegű belépőt szedni? Zalaegerszegen volt belépő, igaz, hogy csak
500 Ft-os.

Zatykó János: Ha a város nagyobb részt vállal a rendezésben, akkor lehet, hogy itt is
olcsóbb lenne a belépő. A következő évben időben kell megkezdeni a szervezést. Jó
előkészítés esetén ezek a problémák kezelhetők.

Hamrák Zsófia: Az Idegenforgalmi Bizottság a rendezvényt 7 00 E Ft-tal támogatta. A
bizottsági ülésen arról nem volt szó, hogy belépőt fognak szedni. Ha szeretnék, hogy
minél többen jöjjenek a városba, akkor inkább segíteni kell. A bizottsági ülésen arról
volt szó, hogy 7000 embert várnak a rendezvényre.

Horváth Gyula: Sidi Péter a sportlövő világbajnokságon két aranyérmet szerzett,
melyeket Komárom városának ajánlott, továbbá levélben is megköszönte Komárom
város segítségét.

Győri István: Örömmel olvasta Sidi Péter levelét, örül sikereinek. Sidi Péter minden
lehetséges támogatást megérdemel a város részéről.
Bizonyos rendezvényeket optimista, realista szemmel nézzenek. A győri 5000 főt a
város összlakosságához mérjék. Ne becsüljék le a város ilyen jellegű tevékenységét.

Nagy Zoltán: A szervezők nyilván a követk eztetéseket levonják, örüljenek annak,
hogy van egy ilyen kezdeményezés.



24

Dr. Kreft-Horváth Loránd: A Pityóka Fesztiválon sor került a testvérvárosok
találkozóján. A vendégek egy komáromi hotel vendéglőjében vacsoráztak, ahova
nem hívták meg a képviselőket. Kéri a hivatalt, hogy legközelebb ilyen hibát ne
ejtsenek, mert ez nagyon kellemetlen a vendégekre nézve.

Hamrák Zsófia: A küldöttségek is alpolgármesteri szinten jelentek meg. A vendégek
megfogalmazták, hogy úgy érzik, ez a találkozó nem teljesíti be azt a célt, melyet
szerettek volna, a programok zártkörűek, a lakossággal nem tudtak találkozni. A
jövőben ezen változtatni kell. A városvezetőknek és a képviselőknek is úgy kell
programját alakítani, hogy az megfelelő legyen.

Zatykó János: A testvérvárosok vezetői tudták, hogy a találkozón sajnos nem tud
részt venni.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó:  Az Egészségügyi Bizottság rendkívüli ülést tartott.
Napirendjén szerepelt az intézkedési terv kialakítása a H1N1 vírussal kapcsolatban.
A bizottság javasolja, hogy az iskolákat körlevélben tájékoztassák az influenza
vírusról, a megelőzésről. Javasolták egy zöldszám biztosítását, ahová a lakosság
bejelentéssel élhet az influenza vírussal kapcsolatban.

Nagy Zoltán: Az Idegenforgalmi Bizottság tárgyalt arról, hogy hét végén
megrendezésre kerülő idegenforgalmi főszezon záró rendezvényére. A Magyar
Turizmus Zrt. vezetője kereste meg a Tourinform Irodát, hogy a rendezvényen
Komárom is képviseltetheti magát. Kéri, támogassa a testület, hogy biztosítsa a
részvételhez szükséges pénzeszközt.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő -testület a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 17 igen szavazattal elfogadja.

Dr. Mészáros Gyula: Dr. Molnár Attila képviselő úr már említette a kerékpár utak
építése szorgalmazását hivatott rendezvényről, mely pénteken kerül megrendezésre.
Ebben az évben először kerül sor szervezetten olyan rendezvények, pályázatok
kiírására, mely Komárom Város Önkormányzata részéről történt. Remélhetően sokan
jelentkeznek ezekre a pályázatokra és kialakíthatják a fiatalok körében azt az igényt,
hogy nem csak autóval lehet közlekedni és a kerékpározás is népszerű lehet
Komárom városban.
A Saxum Kft. Felügyelő Bizottsága a nyár folyamán két alkalommal ülésezett.
Tudomása szerint a tulajdonosi testületnek ezekről a döntésekről nincs információja.

Zatykó János: Nem szerepel a Képviselő-testület napirendjén ez az előterjesztés.

Dr. Mészáros Gyula:  Javasolja, hogy a két ülés között történő eseményekre
vonatkozó beszámolóban szerepeljen a Felügyelő Bizottságok üléséről szóló
tájékoztató.

Horváth Gyula: A Közművelődési és Sport Bizottság tájékoztatót hallgatott meg a
kistérségi közművelődési tevékenységről, mely tájékoztatót tudomásul vett.
Kiemelt sportegyesületek is beszám oltak a 2008-2009. évi eredményeikről, 2009-
2010. évi terveikről. A beszámolót szintén elfogadták.
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Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Napirend előtti felszólalásban elhangzott a két város közötti
együttműködés. Mészáros Tibor, a komáromi vizilabda szövetség elnök e elmondta,
hogy bejegyzésre került a szakosztály. Ez lehetővé teszi, hogy mindkét város
gyermekei együtt vizilabdázhassanak, részt vehessenek mind a magyar, mind a
szlovák bajnokságban. Ez óriási eredmény. Mészáros Tibor úr elmondta, hogy
polgármester úr és a Komthermál Kft. ügyvezetője is nagyon kedvezően állt a dél -
komáromi uszoda használatához. Az észak -komáromi uszoda felújítására vonatkozó
ígéretek csak ígéretek maradtak. A gyerekek jelenleg az észak -komáromi strandon
edzenek, de ez nem jó megoldás, h iszen beköszöntött az esős időszak. Az
ügyvezető igazgató urat megkeresik annak érdekében, hogy a kisebb gyerekeknek
az edzéshez biztosítsanak helyet, de lehetőleg ne este 8 órai időpontban. Kérték,
hogy ezen kérésüket írásban is jelezzék.

Zatykó János: Az elhangzottakra a megfelelő megoldást meg fogják találni.
Kéri, szavazzon a Képviselő-testület az előterjesztésről.

- A Képviselő-testület az előterjesztést 17 igen szavazattal elfogadja.

177/2009.(IX. 17.) képviselő-testületi határozati javaslat:

1., A Képviselő-testület az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok
Bizottsága javaslatára  a 2009. évi Költségvetésben biztosít ott bizottsági
kerete terhére - idegenforgalmi alapjából - 40.000 Ft-ot biztosít a 2009.
szeptemberben – Budapesten - megrendezésre kerül idegenforgalmi szezon
záró kiállításon történő részvételre.

Határidő: azonnal
            Felelős: Zatykó János polgármester

Császár Irén osztályvezető
Dr. Halász Károly osztályvezető

2., A Képviselő-testület elfogadja a lejárt határidejű határozatok
végrehajtásáról, a két ülés közötti fontosabb eseményekről, tárgyalásokról,
polgármesteri és egyéb intézkedésekről, az önkormányzat likviditásáról,
valamint az önkormányzati bizottságok munkájáról, döntéseiről szóló
beszámolót.

Határidő: azonnal
           Felelős: Zatykó János polgármester

13. E g y e b e k.

a/ Pályázati lehetőség Komárom – Szőny városrész Budai Nagy Antal utca
csapadékvíz elvezetésére.

Előadók: Zatykó János polgármester
               Dr. Szöllősy Ferenc c. főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./
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Zatykó János: A Műszaki és a Pénzügyi Bizottság a határozati javaslat 1. pontját
elfogadásra ajánlja. Évek óta jelent problémát ezekben az utcákban a  csapadékvíz
elvezetése. A pályázat intenzitása 90 % -os. A megvalósíthatósági tanulmány
rendelkezésre áll. A pénzügyi fedezet a pályázati alapban megtalálható. 10,6 M Ft -tal
a beruházás megvalósítható.

Dr. Kreft-Horváth Loránd: Régóta megoldandó problémáról van szó. Remélhetőleg a
pályázat sikeres, eredményes lesz.

Sárai János: Az Ady és az Egressy utca vízelvezetése sokkal kisebb összegből
megvalósítható. Többször kérték már  a vízelvezetés megoldását, de nem történik
semmi. A magánépítkezésen elzárták ez en területen a lefolyási lehetőséget, így 30
kert termése megy tönkre minden évben, a pincék pedig vízzel telnek meg. A lakók
már nem is panaszkodnak, mert úgy érzik, hogy hiába.
A Dózsa Gy. utca páratlan számú oldalán több házat elöntött a víz. Próbálták  már
megoldani a csapadékvíz elvezetést, mert bejárókat nem építettek. A lakosok bejárót
készítettek, az árkokat betöltötték és elárasztották ezzel saját házaikat. Folytathatnák
itt is azt a munkát, melyet az utca elején megkezdtek.

Zatykó János: Gyarapodnak a 2010. évi költségvetéssel kapcsolatos javaslatok,
igények. Megfelelő döntéseket kell hoznia majd a Képviselő -testületnek.

Hamrák Zsófia: Örömére szolgálna, ha a Réti sor felújítására és a Rüdiger tó
rehabilitációjára is találhatnának megfelelő pály ázatot.

Kovács Károly – Saxum Kft. ügyvezetője: A Dózsa György utcai csatorna problémája
megoldódott. Új átereszeket építettek ott, ahol a bejárókat a lakók betöltötték.
Részben meghagyták a meglévőket és ahhoz szintezték be a területet.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja.

178/2009.(IX. 17.) képviselő-testületi határozati javaslat:

1., Komárom Város Önkormányzata részt kíván venni a  K özép-Dunántúli
Regionális Operatív Program keretén belül a KDOP -2009-4.1.1.E  kódszámú
„települési vízrendezés fejlesztése” - tárgyú pályázaton a „Komárom, Szőny
városrész Budai Nagy Antal utca csapadékvíz -elvezetése” projekt
megvalósításával.

2., A Képviselő-testület egyetért  a Megvalósíthatósági Tanulmányban szereplő
„C” változat benyújtásával.  A pályázat összköltsége: bruttó 105.699.880, - Ft,
melynek 10 % önrészét, - a 10.569.988,- Ft-ot - a 2009. évi költségvetés
pályázati alapja terhére biztosítj a.

Határidő: azonnal
            Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
Varga Zsolt osztályvezető
Császár Irén osztályvezető
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b/ Komárom, Madách Imre utcai telektömb közműfejlesztésével ka pcsolatos
érdekeltségi hozzájárulás befizetésére részletfizetési kedvezmény biztosítása.

Előadók: Zatykó János polgármester
               Dr. Szöllősy Ferenc c. főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést megtárgyalta a Műszaki, Kommunális,
Környezetvédelmi és Településfejlesztési Bizottság és a Pénzügyi Bizottság. A
bizottságok a határozati javaslat 1. pontjában 12 hónap, a 2. pontjában 24 hónap
megjelölését javasolta.
Ivóvíz és csatornahálózat közm űfejlesztése folyik és hamarosan be is fejeződik a
Madách I. utcában. A beruházás 33 családi házas lakóingatlant érint.
A befizetendő összeg nagysága 746 E Ft. A 33 lakóingatlan tulajdonosai közül
négyen már meg is keresték a hivatalt részletfizetési kedv ezmény biztosítására.

Győri István: A határozati javaslatban plusz egy év biztosítása a részletfizetésnél a
szociálisan rászorulókra vonatkozóan.

Zatykó János: Mindkét határozati javaslat elfogadása indokolt.
Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatokról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatokat 17 igen szavazattal elfogadja.

179/2009.(IX. 17.) képviselő-testületi határozati javaslat:

1.  Komárom Város Képviselő -testülete a Komárom, Madách Imre utcai
telektömb részletfizetési kedvezményre indokoltan igényt tartó
ingatlantulajdonosai részére 12 havi egyenlő részletekben történő lakossági
közműfejlesztési hozzájárulás befizetését engedélyezi.

2. Komárom Város Képviselő -testülete a Komárom, Madách Imre utcai
telektömb szociálisan rászoruló ingatlantulajdonosai részér e 24  havi
egyenlő részletekben történő  lakossági közműfejlesztési hozzájárulás
befizetését engedélyezi.

Határidő: azonnal
           Felelős: Zatykó János polgármester

    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
    Varga Zsolt osztályvezető

c/ Komárom, Új Csillag lakótelep sebességkorlátozása.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./
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Zatykó János: A Műszaki, Kommunális, Környezetvédelmi és  Településfejlesztési
Bizottság javasolta a határozati javaslatot kiegészíteni azzal, hogy a futball pályával
szemben gyalogátkelőhely 2010 évben történő kialakítása lehetőségét a hivatal
vizsgálja meg.
A Táncsics M. utcában megmaradna az 50 km/h sebesség,  a lakótelepet pedig
korlátozott sebességű övezetté alakítanák, mely szerint 30 km/h sebességgel lehetne
közlekedni.

Győri István: Azért javasolta a bizottság a gyalogátkelőhely kialakítását a 2010 évi
költségvetésben, mert ennek vannak még tervezési, eng edélyezési költségei is. A
KRESZ a gyalogátkelőhely megközelítését, azon az áthaladást külön szabályozza és
ez nagyobb felelősséget is jelent, mint egy sebességkorlátozó tábla kihelyezése. A
határozati javaslat azon része, hogy „50 km/h sebességben határoz zák meg” nem
helytálló, mert nem a Képviselő -testület határozza ezt meg, hanem csak tudomásul
veszi ezt a tényt.

Zatykó János: Kéri, hogy a Műszaki, Kommunális, Környezetvédelmi és
Településfejlesztési Bizottság javaslatát a Képviselő -testület támogassa és a
határozati javaslatot fogadja el.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja.

180/2009.(IX. 17.) képviselő-testületi határozati javaslat:

1., Komárom Város Képviselő -testülete a Táncsics Mihály utca Új Csillag
lakótelep melletti szakaszán a megengedett sebességet a KRESZ 26.§ (1)
bekezdés a) pontjában meghatározott, lakott területre előírt 50 km/óra
mértékben határozza meg, valamint felkéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy a
lakótelep korlátozott sebességű (30 km/óra) övezetté való kijelöléséről
intézkedjen.
2., A Képviselő-testület felkéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy  a un.
focipályával szemben a gyalogátkelőhely kiépítése lehetőségeit vizsgálja, és
költségeit dolgozza ki, majd ezek  ismeretében javasolja   a 2010-es
költségvetés tervezésekor a pénzügyi fedezet biztosítására visszatérni.

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
Császár Irén osztályvezető
Varga Zsolt osztályvezető

d/ II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Főiskola kérelme.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./
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Zatykó János: Az előterjesztést megtárgyalta a Pénzügyi Bizottság. A kérelmet a
bizottság támogatja.
A főiskola számára az előző évben a Képviselő -testület a tetőfelújításra és a
csatornahálózatra pénzt biztosított. A főiskola kérte, hogy ezt az összeget a tanterem
felújítására használhassa fel.
Kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazz anak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja.

181/2009.(IX. 17.) képviselő-testületi határozati javaslat:

Komárom Város Képviselő-testülete hozzájárul ahhoz, hogy a 270/2008 (XI.
20.) számú határozatában a  II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola
– Beregszász - számára odaítélt 270.000 Ft összegű támogatást a
főiskola a támogatási szerződésben foglaltaktól eltérően, egy tanterem
felújítására fordíthassa.

Határidő: azonnal
       Felelős: Zatykó János polgármester

Rédli Margit referens

e/ Helyettes szülői hálózat működési engedély módosítása.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést megtárgyalta az Egészségügyi és Szociális
Bizottság. A bizottság a határozati javaslatot elfogadásra ajánlja.
Eddig a helyettes szülői hálózatot három helyettes szülővel működtették. A
Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat javasolta, hogy a jöv őben egy önálló
helyettes szülővel és két férőhellyel működtessék ezt a rendszert.

Győri István: Nem derül ki az előterjesztésből, hogy mennyi pénzébe kerül ez az
önkormányzatnak. Az eddig fenntartott hét fős férőhelyet feleslegesen tartották fenn,
ha mos elegendő a két férőhely biztosítása. Az egy fő önálló helyettes szülő
foglalkoztatása milyen költséget jelent és azt milyen keret terhére finanszírozzák?

Csöngei Ildikó: Amikor a helyettes szülői hálózatot beindították, a jogszabályi
szabályozás szerint a helyettes szülői hálózat működési engedélye csak úgy volt
megadható, ha legalább három fő helyettes szülő beállításával működtetik a
szolgáltatást. Ez a város számára kötelezően ellátandó gyermekjóléti feladatként
jelentkezett. Mostantól van jogszabályi lehetőség arra, hogy önálló helyettes szülői
feladatellátással éljenek. A jogszabályalkotó most látta be, hogy nem mindenkinek
sikerült helyettes szülői hálózatot indítania. A Megyei Gyámhivatal ígéretet tett arra,
hogy ha nincs annyi igény, mely a tel jes kapacitást kitöltené, akkor  a működési
engedélyt úgy is megkaphatják, hogy egy helyettes szülő látja el ezt a feladatot.
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Amikor a helyettes szülői hálózat beindult, a testület úgy döntött, hogy tekintettel arra,
hogy nagy rugalmasságot követel ez a fel adat a helyettes szülők részéről, mert van
olyan, amikor egyik napról a másikra kell megoldani, hogy bármilyen életkorú,
bármilyen mentális állapotú gyermeket fogadjanak be a családjukba, ezért a testület
úgy döntött, hogy készenléti díjat fi zet megbízási szerződés alapján a helyettes
szülőknek. A helyettes szülők havi megbízási díja 12 ezer forint, ha egy helyettes
szülő marad, akkor mindenképpen megtakarítást érnek el.
Az elmúlt években 8 család 12 gyereke került helyettes szülőhöz különböző
időtartamra. Előre nem tudják megbecsülni, hogy évről évre milyen igény jelentkezik
a helyettes szülői ellátás iránt. Olyan költségek is jelentkeznek, mint pl. a helyettes
szülői díj, mely előre nem felbecsülhető.

Győri István: Az elhangzottak alapján 12 E Ft/fő/hó készenléti díjat fizetnek,
amennyiben ténylegesen is igénybevételre kerül sor, akkor az egyéb költségeket is
biztosítják.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja .

182/2009.(IX. 17.) képviselő-testületi határozati javaslat:

1., A Képviselő-testület hozzájárul, hogy a Komárom és Környéke
Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat a személyes gondoskodás keretébe
tartozó gyermekjóléti alapellátás keretében nyújtott, gyermekek átmeneti
gondozását, 3 fős helyettes szülői hálózat helyett, 1 fő önálló helyettes szülő
foglalkoztatásával biztosítsa és  férőhelyek száma 7 főről, 2 főre csökkenjen.

2., A Képviselő-testület felkéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy a Közép -
dunántúli Regionális Államigazgatási Hivatal Szociális és Gyámhivatalától
kérelmezze a helyettes szülői hálózat működési engedélye módosítását.

3., A Képviselő–testület felkéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy folytasson
tárgyalásokat Kisigmánd és Csép tele pülésekkel a helyettes szülői hálózat
ellátási területének bővítésére.

Határidő: azonnal
           Felelős: Zatykó János polgármester

    Dr. Halász Károly osztályvezető

f/ Hungary Infó -  Turisztikai katalógusban  való megjelenés lehetős ége.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./



31

Zatykó János: Az előterjesztést megtárgyalta az Idegenforgalmi és Nemzetközi
Kapcsolatok Bizottsága. A b izottság a határozati javaslat 2 . pontját elfogadásra
ajánlja.
Megjelent a Hungary Info Turisztikai katalógu s 50 ezer példányban jelent meg három
nyelven. A bizottság javaslata szerint 148.750 Ft -ot biztosítását javasolta, hogy
Komárom Város 2010 évben is megjelenhessen ebben a kiadványban.

Nagy Zoltán: A bizottság a határozati javaslat 2. pontját elfogadásra ajánlja. A
kiadványt vásárlók a Hungary Card -ot is megkapják.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő -testület a határozati javaslat 2. pontjáról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 16 ige n, 2 tartózkodás szavazattal
elfogadja.

183/2009.(IX. 17.) képviselő-testületi határozati javaslat:

A Képviselő-testület Komárom Város turisztikai marketingjének részeként
2010. évben is féloldalnyi információt kíván közzétenni a városról a Hungary
Infó Turisztikai katalógusban. A kiadványban történő megjelenés
kedvezményes díja bruttó 148.750 Ft, mely összeget a Képviselő -testület az
Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottság 2009. évi
költségvetési kerete terhére biztosítja.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

    Császár Irén osztályvezető
    Dr. Halász Károly osztályvezető

g/ A komáromiak európai identitástudatának kialakulását, elmélyülését
ösztönző pályázatok elbírálása.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottsága az
előterjesztést megtárgyalta.
Egy civil szervezet és két intézmény nyújtott be pályázatot. Az Idegenforgalm i és
Nemzetközi Kapcsolatok Bizottsága mindhárom program megvalósításához
250 E Ft-ot javasolt biztosítani.

Győri István: A támogatás összegével egyetértett a Pénzügyi Bizottság. A bizottság
nem értett egyet azzal, hogy ez automatikusan egy újabb testvérv árosi kapcsolatot
jelentsen.

Zatykó János: A Nyilvánosság Egyesületet is tájékoztatta erről a véleményről. Az
egyesület úgy nyilatkozott, hogy nem ez a céljuk, - együtt sportolnak, fociznak.
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Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó:  Mit jelent az a szöveg az előte rjesztésben, hogy
2008-ban megsérült a turisztikai tájékoztató?
Örül annak, hogy az európai identitástudat kialakítására pályázatot hirdettek, de
annak jobban örülne, ha magyarságtudat, identitástudat kialakítására is pályázatot
hirdethetnének. Ne Görögországot válasszák testvérvárosnak, hanem pl. Zentát.
Ezzel támogatják inkább a magyarságtudat kialakítását.

Zatykó János: Nem célja tovább bővíteni ebben a választási ciklusban a
testvérvárosok számát.

Dr. Kerekes Tibor: Nincs jelentősége annak, hogy Plat amonnal kialakítanak-e
testvérvárosi kapcsolatot. Egyetlen testvérváros van, mellyel a kapcsolat komolyan
működik a lakosok kapcsolata, ez pedig Platamon. Komáromiak százai mennek
Platamonba, kiépítették kapcsolataikat.

Hornig Rudolfné: Ebben az évben képzőművészeti tábort szerveztek a
testvérvárosok, melyen több komáromi lakosok is részt vettek.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő -testület a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 17 igen szavazattal elfogadja.

184/2009.(IX. 17.) képviselő-testületi határozati javaslat:

A Képviselő-testület az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottsága
Komárom Város 2009. évi költségvetésében biztosított kerete terhére 250 -250
E/Ft-ot biztosít  „a komáromiak európai identitástudata kialakulását,
elmélyülését ösztönző” pályázatot benyújtó Komáromi Nyilvánosság
Egyesület, a Jókai Mór Gimnázium, és a KEMÖ Széchenyi István
Közgazdasági- Informatikai Szakközépiskola részére.

Határidő: azonnal
            Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Halász Károly osztályvezető
    Császár Irén osztályvezető

h/ Tájékoztatás a nehéz helyzetbe került lakáshitellel rendelkező polgárok
védelme érdekében szükséges egyes törvénymódosításokról, lehetséges
önkormányzati
lépések.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az Ügyrendi Bizottság, a Műszaki, Kommunális, Környezetvédelmi és
Településfejlesztési Bizottság és a Pénzügyi Bizottság a határoza ti javaslat 2. pontját
ajánlotta elfogadásra.
2009. évi XLVIII. törvény alapján azoknál az ingatlanoknál, ahol a lakos nem tudja a
hitelt visszafizetni, az önkormányzatok elővásárlási joggal rendelkeznek. Az
elővásárlási jog gyakorlásának jogi kereteit kel l először kidolgozni a jegyző úr,
aljegyző asszony és az Ügyrendi Bizottság bevonásával.
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Kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 15 igen szavazattal elfogadja.

185/2009.(IX. 17.) képviselő-testületi határozati javaslat:

A Képviselő-testület felkéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy az Ügyrendi
Bizottság bevonásával az elővásárlási jog gyakorlása helyi eljárási
szabályait dolgozza ki, hatásait mérje fel, és ennek függvényében és
ismeretében döntsön a Képviselő -testület a 2010. évi költségvetési
összeállításakor az esetleges előirányzat biztosításáról.

Határidő: azonnal
           Felelős: Zatykó János polgármester

    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
    Dr. Szeidl Bernadett aljegyző

i/ Alapító okiratok felülvizsgálata.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Képviselő-testület az alapító okiratok felülvizsgálatáról egyszer már
tárgyalt. Az Államkincstár az alapító okiratokat befogadta, de további módosításokat
kért. A hivatal a módosításokat beépítette az alapító okiratokba. Kéri, hogy a
módosításokat a Képviselő-testület fogadja el. Erre tett javaslatot az Ügyrendi
Bizottság is.

Győri István: Törvényességi szempontból felülvizsgálta valaki az előterjesztést?

Dr. Szeidl Bernadett: Az előterjesztés már szerepelt napirenden a Képviselő -testület
előtt. Az alapító okiratokat a Magyar Államkincstárnak megküldték. Az Államkincstár
az alapító okiratokkal kapcsolatban részletes, tételes módosításokat kért. Az
államkincstár kérdéseire tételes válaszokat tartalmaz az előterjesztés, tehát ilyen
formán törvényes. Jegyző úr az előterjesztést át is tekintette, csupán aláírása maradt
le.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 15 igen szavazattal elfogadja.
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186/2009.(IX. 17.) képviselő-testületi határozati javaslat:

Komárom Város Képviselő -testülete a melléklet szerint módo sítja az
önkormányzat által fenntartott intézmények alapító okiratait, és kiadja
módosító, illetve az egységes szerkezetű alapító okiratokat.

Határidő: azonnal
           Felelős: Zatykó János polgármester

    Dr. Halász Károly osztályvezető

j/ ETE pályázatok.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottsága a határozati
javaslatokat elfogadásra ajánlja. A Pénzügyi Bizottság n em foglalt állást. Az
előterjesztés keretében azt kérték, hogy a hivatal számoljon be Rév -Komárom
Képviselő-testülete döntéseiről.
A pályázat kiírási formája, támogatottsága jó, hiszen az Európai Regionális
Fejlesztési Alapból 95 %-os támogatáshoz juthatnak.
Az előterjesztés alapján területfejlesztésre, információs táblák elhelyezésére,
teherkikötő megvalósíthatósági hatástanulmánya elkészítésére, tömegközlekedés
fejlesztésére javasol pályázatot benyújtani.

Simon Nikolett: A kiegészítésben szerepel, hogy  a tömegközlekedés javításán kívül
Rév-Komárom mindegyik pályázatot támogatta.

Nagy Zoltán: Az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottsága az
előterjesztést megtárgyalta. A két városrész közötti tömegközlekedés pályázatát
Észak-Komárom nem támogatta annak ellenére, hogy az együttes testületi ülésen
prioritást adtak ennek a feladatnak. A bizottsági ülésen módosító javaslatként
elhangzott, hogy lehet, hogy nem külön járatként kell kezelni a két város közötti
buszközlekedést, hanem az egyik és másik v árosrész valamelyik buszjáratát
módosítanák úgy, hogy pl. a komáromi buszjárat a vásártérnél fordulna meg, a
szlovákiai egyik helyi járat pedig Komáromban a körforgalomnál fordulna meg. A
bizottság kérte, hogy egyeztetések történjenek.
A teherkikötő megvalósíthatósági tanulmánytervét azért javasolta támogatni, mert a
diplomácia alapja, hogy kölcsönösen tesznek gesztusokat egymás felé.
A bizottsági ülésen még elhangzott az is, hogy lehetőség van határmenti
kerékpárutak terveztetésére és az EGTC társulás sz ervezeti kialakítására pályázni. A
bizottság ezen pályázatok esetében is a Képviselő -testület pozitív válaszát várja. A
kerékpárút tervezésnél 1,3 M Ft; az EGTC szervezet kialakításánál 348 E Ft az
önrész. Kéri, hogy ezeket a pályázatokat is támogassák.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő -testület a határozati javaslatokról.
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- A Képviselő-testület a határozati javaslatról  9 igen, 1 tartózkodás szavazattal
nem foglal állást.

Dr. Konczer Erik: Az előterjesztés hosszú, több változtatást is tartalmaz az eredeti
anyaghoz képest, ezért kéri frakciójuk, hogy egy hosszabb leírást is készítsenek.
Az előterjesztés elfogadására a pályázat határideje miatt szükség lenne.

Győri István: A Pénzügyi Bizottság ülésén az előterjesztést a bizottsági tagok
megkapták, azt tárgyalásra alkalmasnak tartották, nem emeltek kifogást  az ellen,
hogy azt a Képviselő-testület elé terjesszék.
A Pénzügyi Bizottság ülésén legfontosabbnak a két város közlekedésével
kapcsolatos pályázatot tartották, melyet egyébként Észak -Komárom képviselő-
testülete nem támogatott. A bizottság ezért „neheztelt”. Észak -Komárom a számára
fontos pályázatokat támogatta. Komáromnak nem igazán fontos pl. a teherkikötő
kialakítása, de kölcsönösség alapján elvárható lett volna, hogy az egymásnak fontos
pályázatokat támogassák. Elhangzott az is, hogy Észak -Komárom azért nem
támogatta az autóbuszjárattal kapcsolatos pályázatot, mert korábban veszteséges
volt.
Az EGTC szervezet projektvezetője Tata városa. Létszámarányosan hagyták jóvá
egyébként pénzösszeget. Amíg  Komárom utazási költségre 436,5 eurót jelöltek meg,
addig Észak-Komárom 218 eurót, Gúta 218 eurót fizet. Hogyan határozták meg a
költségeket?
Az EU-s pályázatok egyébként nagyon jók, de komolyabb előkészítő munka kellene.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Tárgyalási szünetet kér.

Zatykó János: Kéri, hogy a hivatal munkatársai segítségét.

Tárgyalási szünet után Zatykó János elmondja, a képviselők részére az előterjesztés
teljes anyagát írott formában áttekintették. A képviselők a ha tározati javaslatot
támogatták. Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 15 igen szavazattal elfogadja.

187/2009.(IX. 17.) képviselő-testületi határozati javaslat:

1. A Képviselő-testület részt kíván venni az Európai Területi Együttm űködés
Magyarország- Szlovákia Határon Átnyúló Együttműködési Program 2007 - 2013
elnevezésű pályázaton, melynek hivatkozási száma HUSK09/01. Észak - Komárom
várossal (Komárno) együttműködve az alábbi pályázatokat kívánja benyújtani:

1/A HUSK 09/01. 1.5.1. A „Komárno és Komárom városok területrendezési
dokumentumainak és a fejlesztési programjainak összehangolása közös
összehangolt fejlődésük érdekében“.  Pályázati önrészként az elnyerhető összeg 5
%-át, azaz 5.000 €-nak megfelelő összeget, 1.375.000 Forint ot biztosít a 2009. évi
pályázati alap terhére.

1/B. HUSK 09/01. 2.4.2. Észak-Komárom és Dél- Komárom területén alakítandó
teherkikötö megvalósíthatósági tanulmányának elkészítése gazdasági fejlődésük
érdekében.Pályázati önrészként az elnyerhető összeg 5 %-át 5.000 €-nak megfelelő
összeget, 1.375.000 Forintot biztosít a 2009. évi pályázati alap terhére.
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1/C HUSK 09/01. 1.3.1. Új közös turisztikai, szakmai információs létesítmények
kialakítása. Pályázati önrészként 2.240 €, azaz 671.000  Forintot biztosít a 2009. évi
pályázati alap terhére.

1/D Két város közti tömegközlekedés javítása. Javasolja, hogy a projekt kerüljön
átdolgozásra és a HUSK pályázatok 3. fordulójában, 2010. tavaszán nyújtsa be a két
város.
Az 1/A, 1/B, 1/C pályázatok esetében a vezető p artner Észak-Komárom, Dél-
Komárom pedig együttműködő partnerként vesz részt a pályázatokban.

2. A Képviselő-testület részt kíván venni az Európai Területi Együttműködés
Magyarország- Szlovákia Határon Átnyúló Együttműködési Program 2007 - 2013
elnevezésű pályázaton, melynek hivatkozási száma HUSK 09/01. Tata, Észak -
Komárom (Komárno) és Gúta (Kolarovo) városokkal együttműködve az alábbi
pályázatokat kívánja benyújtani:

2/A. HUSK 09/01. 2.3.1. „Határmenti utak, kerékpárutak terveztetése.” A pályázathoz
5.000 €, azaz 1.375.000 Forintot biztosít önrészként.

2/B. HUSK 09/01. 1.5.1. „Hídépítés. A Pons Danubii EGTC fejlesztésének
megalapozása.„ A pályázat önrészeként 1.264,33 €, azaz 348.000 Ft-ot biztosít.

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester

k/ Magyar Lovasszínház kérelme.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést a Közművelődési és Sport Bizottság és a Pénzügyi
Bizottság tárgyalta. A bizottságok javasolták, hogy a Képviselő -testület
előadásonként 1-1 M Ft támogatást biztosítson a Lovasszínház részére.
A határozati javaslat szerint a Képviselő -testület a Magyar Lovasszínház Egyesület
részére az év utolsó négy előadásai költségeihez 4 M Ft  támogatást biztosít a
költségvetés általános tartaléka terhére.
Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 13 igen szavazattal elfogadja.

188/2009.(IX. 17.) képviselő-testületi határozati javaslat:

A Képviselő-testület a Magyar Lovas Színház Komárom Egyesület részére, az év
utolsó négy előadásához 1-1 M/Ft – összesen 4 M/Ft - támogatást biztosít, a
2009. évi  Költségvetés általános tartaléka terhére.

Határidő: azonnal
           Felelős:   Zatykó János p olgármester

Császár Irén osztályvezető
                Rédli Margit referens
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l/ Nemzeti Lovasőrség Komáromi Alegysége kérelme.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Pénzügyi Bizottság 1 M Ft támogatást ajánlott fel a Lovasőrség
részére. A Lovasőrség 5 M Ft -ot kért, a költségvetésben 2,4 M Ft -ot szerepeltettek,
most további 1 M Ft támogatást nyújtanak.
Kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 13 igen szavazattal elfogadja.

189/2009.(IX. 17.) képviselő-testületi határozati javaslat:

A Képviselő-testület a Nemzeti Lovas Őrség komáromi alegysége részére 1M/Ft
támogatást biztosít a 2009. évi költségvetés általános tartaléka terhére és utasítja
a Polgármesteri Hivatalt a Nemzeti Lovas Szolgálatok Szövetségével a
támogatási szerződés megkötésére.

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester

Rédli Margit referens

m., „Bursa Hungarica” Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat
2010 évi fordulója.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést tárgyalta az Oktatási, Gyermek és Ifjúságvédelmi, az
Egészségügyi és Szociális Bizottság. Ahhoz, hogy az ösztöndíj pályázati rendszer
működhessen, 1.070 E Ft -ot kell biztosítani a határozati javaslat szerint a 2010. évi
költségvetés terhére. A határozati javaslat és a bizottságok által tett személyi javaslat
ismeretében kéri, szavazzon a Képviselő -testület.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 14  igen szavazattal elfogadja.

190/2009.(IX. 17.) képviselő-testületi határozati javaslat:

1. A Képviselő-testület a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati
Ösztöndíjrendszer 2010. évre szóló általános szerződési feltételeit megismerte és
elfogadja.
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2. A Képviselő-testület felhatalmazza Zatykó János polgármester urat, hogy
aláírja és megküldje az Oktatási é s Kulturális Minisztérium Támogatáskezelő
részére a csatlakozási nyilatkozatot és az on -line adatbázis használatáról szóló
nyilatkozatot.

3. A Képviselő-testület a Bursa Hungarica pályázat 2010. évi fordulójában:
 az „A” típusú pályázatot 20 fő részére,
 a „B” típusú pályázatot 5 fő részére írja ki.

4. A Képviselő-testület a 2010. évi Bursa Hungarica pályázat pénzügyi fedezetére
- 900.000,-Ft-ot, és  az előző évekről áthúzódó „B” típusú pályázatok fedezete -
170.000,-Ft -ját -, összesen 1.070.000,- Ft-ot a 2010. évi költségvetésében
biztosítja.

5. A Képviselő-testület a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati
Ösztöndíjpályázatra beérkezett kérelmek elbírálására ad hoc bizottságot hoz
létre, melynek tagjai az Egészségügyi és Szociális Bizottság részé ről Szabó
Gyuláné és Samu Zsolt, az Oktatási Bizottság részéről pedig  Potháczki Mária és
Takács József bizottsági tagokat jelöli.

Határidő: azonnal
          Felelős: Zatykó János polgármester

    Dr. Halász Károly osztályvezető
    Császár Irén osztályvezető

n., Szabadpiaci villamos energia vásárlás.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Műszaki Bizottság a határoza ti javaslatot elfogadásra ajánlja.
Megszűnik az áramszolgáltató monopolhelyzete. A szabadpiaci kilépéshez az
önkormányzatnak ajánlatokra van szüksége. A határozati javaslat az ajánlatkérési
tender előkészítésére vonatkozik.

Győri István: Felvetődött, hogy a MOL városrész közvilágítási rendszere átvételét
minél hamarabb az E.On Zrt. felé rendezni kell, az ehhez kapcsolódó ajánlatot minél
előbb meg kell kérni.

Zatykó János: Már több tárgyalást is folytattak ennek érdekében.
Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 14 igen szavazattal elfogadja.
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191/2009.(IX. 17.) képviselő-testületi határozati javaslat:

1. Komárom Város Képviselő -testülete felkéri az energetikai feladatok
ellátásával megbízott Hojka János szakértőt az ajánlatkérési tender
elkészítésére.
2. A Képviselő-testület felkéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy a MOL városrész
közvilágítási rendszere átvételére vonatkozó  E.ON ajánlati tervet készíttesse
el.

Határidő: azonnal
           Felelős: Zatykó János polgármester

    Dr. Szeild Bernadett aljegyző
    Varga zsolt osztályvezető
    Hojka János energiagazdálkodási szakértő

ny., Pályázati lehetőség könyvtári szolgáltatások összehangolt infrastruktúra -
fejlesztésére –TIOP-1.2.3/09/01

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A könyvtári szolgáltatások összehangolt infrastrukturális fejles ztésére
vonatkozik a pályázat, mely önrészt nem igényel. Sikeres pályázat esetén Oroszlány
és Komárom önkormányzata 3,2 – 3,2 M Ft támogatáshoz juthat a szolgáltatások
fejlesztése céljából.
Kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzanak a határozati javaslatr ól.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 14 igen szavazattal elfogadja.

192/2009.(IX. 17.) képviselő-testületi határozati javaslat:

Komárom Város Önkormányzata részt kíván venni a TIOP -1.2.3/09/01
„Könyvtári szolgáltatások összehangolt infras truktúra-fejlesztése –
Tudásdepó-Expressz” című pályázaton. A projekt megvalósítása érdekében
Komárom Város Önkormányzata mint a Jókai Mór Városi Könyvtár fenntartója
az Oroszlányi Városi Könyvtárral konzorciumi együttműködési megállapodást
hoz létre. A Képviselő-testület felhatalmazza Komárom Város polgármesterét
a megállapodás aláírására.

Határidő: azonnal
           Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Halász Károly osztályvezető
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o/ Komáromi TV Nonprofit Kft. Felügyelő Bizottsága t agjai tiszteletdíja.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Az előterjesztést a Képviselő -testület zárt ülés keretében tárgyalja.

A Képviselő-testület 193/2009.(IX.17.) számú határozatát  a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

p/ Önkormányzati tulajdonú bérlakások bérlői bérleti jogviszonya további
jogosultságának vizsgálata, összhangban a 140/2009. (VI. 18.) számú
képviselő-testületi határozattal.

Előadó: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Az előterjesztést a Képviselő-testület zárt ülés keretében tárgyalja.

A Képviselő-testület 194/2009.(IX.17.) számú határozatát  a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

r/ Tájékoztatás bérleti jogviszony lemondásáról pénzbeli térítés ellenében.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Az előterjesztést a Képviselő -testület zárt ülés keretében tárgyalja.

A Képviselő-testület 195/A/2009.(IX.17.) – 195/T/2009.(IX.17.) számú határozatát a
zárt ülés jegyzőkönyve tartalmazza.

s/ Hungaromix Kft. tulajdonában lévő 1473 hrsz -ú ingatlan felajánlása
megvételre.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./
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Az előterjesztést a Képviselő -testület zárt ülés keretében tárgyalja.

A Képviselő-testület 196/2009.(IX.17.) számú határozatát  a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

t/ Géringer László tulajdonában lévő 1551 hrsz -ú ingatlan felajánlása
megvételre.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Az előterjesztést a Képviselő -testület zárt ülés keretében tárgyalja.

A Képviselő-testület 197/2009.(IX.17.) számú határozatát  a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

u/ Horváth János tulajdonában lévő 4031 és 4031/A hrsz -ú ingatlan
felajánlása megvételre.

Előadó: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Az előterjesztést a Képviselő-testület zárt ülés keretében tárgyalja.

A Képviselő-testület 198/2009.(IX.17.) számú határozatát  a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

v/ Rajkai Tibor tulajdonában lévő 4036/ 1 és 4036/2 hrsz-ú ingatlan
felajánlása megvételre

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./
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Az előterjesztést a Képviselő -testület zárt ülés keretében tárgyalja.

A Képviselő-testület 199/2009.(IX.17.) számú határozatát  a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

w/ Márkos Attila ingatlanvásárlási kérelme.

Előadó: Zatykó János polgármester
                           Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Az előterjesztést a Képviselő -testület zárt ülés keretében tárgyalja.

A Képviselő-testület 200/2009.(IX.17.) számú határozatát  a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

z/ Papp Miklós tulajdonában lévő 24 hrsz -ú ingatlan felajánlása
megvételre.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Az előterjesztést a Képviselő -testület zárt ülés keretében tárgyalja.

A Képviselő-testület 201/2009.(IX.17.) számú határozatát  a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

14. Napirendi pont: Kérdések, bejelentések.

Győri István: A Barátság ltp. belterületén van egy fa, mely teljesen beárnyékolja a
lakókat. Kéri, vizsgálják meg, hogy a fa kivágható-e. A Saxum Kft-nek is jelezte ezt a
problémát.
Az Igmándi u. – Duna Áruház parkolóját összekötő átjáró a város egyik szégyenfoltja.
Ha magánterület, akkor a tulajdonosokat kell kötelezni a rendbetételre. Ha mégsem
az ő feladatuk, akkor pénzt kell biztosítani a rendbetételére. Olyan megoldást kell
találni, mely megakadályozza, hogy újra kialakuljon a jelenlegi állapot.
A Lengyár lakótelep 3. szám alatti út csapadékvíz elvezetése nem megoldott, a
lakások beáznak. A Műszaki Osztály vizsgál ta a helyzetet, de megoldani nem tudta,
mert ennek anyagi következményei vannak. Amennyiben megfelelő a volt piac alatti
vezeték átmérője, akkor annak tisztítása, bélelése megoldást hozhat. A piac területe
azonban magánterület, gond lehet, ha nincs szolgal mi jog bejegyezve.
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A Marek utcai vezeték magasabban van, mint a bevezető csatorna, ezért átemelő
beépítése szükséges. Kéri, hogy a hivatal vizsgálja meg a megoldási lehetőségeket,
azok anyagi vonzatát és vagy a Vizák Kft. – ha az ő kompetenciája -, vagy a
Képviselő-testület döntsön, mert ez az állapot sokáig nem tartható.

Zatykó János: Kéri, a hivatal vizsgálja meg a felvetett problémákat.

Czita János: A Krivácsy – Koppányvezér utcában lévő nyárfa miatt az itt élő egy
család két gyermeke allergiás  lett. Kéri, hogy a fa helyett más fát, fákat ültessenek. A
fakivágásoknál mindig nagyon körültekintően járjanak el.
A Fenyves úton az eltulajdonított sebességkorlátozó táblát kéri pótolni. Ezen az új
úton nagy sebességgel közlekednek a gépkocsik.
A Kodály Zoltán utca Arany ember utca felé kanyarodó részén élők is jelezték, hogy
nagy sebességgel közlekednek az autók. A forgalmi rendet itt is felül kell vizsgálni.
A régi szabadstrandon a kabinok egy részét elszállították, a partszakasz  egyik részét
a Szakállas Club tagjai kitakarították. A készülő sétány gépjárművel megközelíthető.
Ennek „köszönhetően” megnövekedett a terméskövet eltulajd onítók száma.
Javasolja, hogy a gépjárműforgalom ellen zárják el ezt a területet.
Kéri, hogy folytassák az utcanév táblák kihelyezését (pl. Páva-köz).
A Monostori Részönkormányzat az  augusztus 20-i ünnepséget sikeresen
lebonyolította. Szeptember 20-án Komárom város várának megadása 160.
évfordulóján Nagyherkályon tartandó ünnepségre is mindenkit szeretettel vár. Az
ünnepség rendezését a Monostori Részönkormányzat vállalta fel.

Dr. Konczer Erik: Kisebb utcákban (Liszt F. u. – Táncsics u.) a parkoló autók miatt
nehéz kikanyarodni a főutcára. Kéri megvizsgálni, hogy van -e lehetőség itt
kanyarodást segítő tükrök kihelyezésére.
A Gábor Áron utcában a parkolóhelyek felfestését megkezdték. Egy autós két napig
a parkolóhelyen állt, ezért nem lehetett a munkát kivitelezni. Ha a munkának újra
nekiállnak, akkor a két lépcsőházat előtte tájékoztassák.
A Huszár utcai csomópont megépítése után a hőközpont mellett járnak át a gyerekek
az úton. Meg kell vizsgálni, hogy szükséges -e itt gyalogátkelőhelyet felfesteni.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Az autómentes világnap alkalmából a Csokonai
Művelődési Központban Turi Katalin képeiből rendeznek ki állítást.
Felhívja a város lakossága figyelmét, hogy újabb csalássorozat indult a városban. A
csalók azzal keresik meg az idős embereket, hogy a háziorvos a betegségeket
gyógyító gépet az asszisztensnővel küldi, melyre 60 -80 E Ft-os előleget kérnek.
A Nádor utca idős lakói fájlalják, hogy a 3. számú helyi járat útvonala megváltozott.
Aláírás gyűjtés indult, hogy Szőny ezen területén is közlekedjen az autóbusz.
A Gábor Áron utcában a raktár - és a házsor közötti út csapadékvíz elvezetési munka
elvégzésére a Saxum Kft-t kérte fel a hivatal.

Takács József: A Szőny, Petőfi S. u. 25. szám alatt élők kérik kapubejáró készítését,
mivel családi házuk előtt nem alakítottak ki. Ugyanitt a járda nagyon rossz állapotban
van, ezt is javíttatni kellene.
A Saxum Kft. a zöldhulladékot a városból a telephelyén gyűjti. A lőtér és a Duna part
között van egy terület, - amennyiben ez önkormányzati tulajdonú – akkor a
zöldhulladékot itt el lehetne helyezni.
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Molajban az átvétel után több utcát fel kellett bontani a közművek miat t. Ezeket a
felbontásokat javasolja helyreállítani.
A Műszerész utcai lakók kérték, hogy a társasházakhoz közeli fákat botolják fel, mert
azok elérik az épületeket.

Dr. Molnár Attila: Felhívták a régi Csillag lakótelepen lakók a figyelmét arra, hogy a
terület és a lakóházak süllyednek. Kéri, vizsgáltassa meg statikussal a hivatal az
épületeket.
A Csillag ltp. 60. szám alatti lakók jelezték, hogy a friss szigetelést visszabontották és
új szigetelőanyagot helyeztek fel. A munkások elmondták, hogy rossz techn ikát
alkalmaztak. Kéri, hogy nézzék meg ezt a szigetelőanyagot is.
A Damjanich – Mártírok utcák sarkán valóban autómosót építenek? Nem biztos, hogy
szerencsés ez a jelzett területen.
A Török Ignác utcában lakók többször jelezték , hogy az utcában a gépkocsi k
száguldoznak.
A Korona utca 3. számú lakóház felújítására tisztázatlan körülmények között került
sor. A munkát végző egyik céget már felszámolták. A lakások lassan emberi
tartózkodásra alkalmatlanná vállnak. Próbáljanak meg segítséget nyújtani a
lakóknak, hogy milyen intézkedéseket tehetnek a probléma megoldására.

Zatykó János: Kéri, hogy a Csillag lakótelepi lakóháznál alkalmazott
szigetelőanyaggal kapcsolatos felvetést azonnal vizsgálja  meg a hivatal és a
problémát a Klapka Lakásszövetkezetnek is jel ezzék.

Nagy Zoltán: A Sport utcában egy csatornafedél közel másfél éve lesza kadt. Ezt a
csatornafedelet a napokban pótolták.
Tavasszal tájékoztatta a Képviselő -testületet, hogy Soós Tibor úr felajánlotta, hogy a
dél-komáromi iskolások körében felmérik a k ajak iránt érdeklődők számát.
A város iskoláin keresztül mennyi gyerek érdeklődött?
Kérte korábban, hogy a Táncsics M. u. – Asztalos Béla utca sarkára kikanyarodást
segítő tükröt helyezzenek el.
Az Igmándi úton a Nyomda előtt parkoló öblöket alakítottak ki . A füves terület mellett
a szegélyeket legyúrták. Kéri, pótolják ezeket.
Az Idegenforgalmi Bizottság javasolta, hogy a MÁV hűtőtornyot Komáromot
népszerűsítő reklámmal látnak el. A MÁV magas bérleti díjra tett javaslatot. Az
épületháló pár százezer forint ból megvalósítható. A bizottság kérte, hogy
polgármester úr segítségével tárgyaljanak a MÁV -val arról, hogy az árajánlatukat
értékeljék át.

Zatykó János: Október 1-től a komáromi pályaudvarnak új állomásfőnöke lesz.
Szeiler László úr nyugdíjba vonult.

Horváth Gyula: Köszöni, hogy a Laktanya-köz 6-8. sz. alatt, a temető mellett a
közvilágítás megjavították.
A CBA áruháznál a villanymotorok az épületen kívül vannak, nyáron a lakók éjjel nem
tudnak a zaj miatt ablakot nyitni.
A Frigyes téri játszótérre elhel yezték a padokat, de a területen nagyon nagy a gaz, a
fű.
A Huszár utcában kialakították az autóbusz öblöt. Mikor fog erre járni az autóbusz?
Szent László utcai járda felújításár a már többször ígéretet tett polgármester úr.
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Zatykó János: Kéri, a hivatal készítsen előterjesztést a Szent László utcai járda
felújításáról az októberi testületi  és bizottsági ülésre.

Horváth Gyula: A hivatal végzett zajmérést a vasútnál. Milyen eredmények születtek?

Zatykó János: A MÁV Komáromban a zajvédelem megoldását nem a  legfontosabb
feladatnak tartja.

Hamrák Zsófia: Észak-Komáromban egy fantasztikus kajakos klub van. A gyermekek
mindegyike beszél magyarul, nagyon kedvesek, befogadóak.
Az erődben októberben Fügedi Jenő észak-komáromi festőművész kiállítását
rendezik meg.

Koppány Csaba: Kéri, hogy a panelprogram ütemezéséről a képviselőket
tájékoztassák. Az Arany János utcában is kicserélik a fűtőtesteket, de nem tudják,
hogy mikor kerül erre sor. Szintén nem ismeretes, hogy a nyílászárók cseréjére mikor
kerül sor.

Zatykó János: Kéri, hogy a legközelebbi bizottsági és testületi ülésen a Klapka
György Lakásszövetkezet számoljon be a panelprogramról.

Szalai Noel: A Lakásszövetkezet 40 tömb panelprogramjával foglalkozik.
Az Arany János utca 17-ben szeptember 18-án kezdik el a fűtőtestek cseréjét, három
héten belül pedig megkezdik a nyílászárókat. A Lakásszövetkezettől természetesen
az ütemtervet megkéri.

Sárai János: A Műszaki Osztály munkatársa, Szabados Edit lát lehetőséget arra,
hogy a Kossuth Lajos utcai artézi kutat f elújítsák?
A Kossuth Lajos utcai útburkolat felújítását a Közútkezelő Kht. nem fejezte be.
Nagyon rossz minőségű ez a forgalmas út.

Zatykó János: A Közútkezelő Kht. nyilatkozata szerint útfelújításra 2009. évben nincs
pénzük. 2010. évi felújításokra vona tkozóan a felmérés folyik.
Megoldás lehet, hogy a legsürgősebb feladatokat a város 2010 évi költségvetésében
szerepeltetik.

Sárai János: Miért nem adják át ezt az utat a város kezelésébe?

Zatykó János: Ha a Képviselő-testület ezt kezdeményezi, hamar poz itív választ fog
kapni.

Több napirend nincs, Zatykó János polgármester a részvételt megköszöni, a
Képviselő-testület ülését berekeszti.

Kmf.

Dr. Szeidl Bernadett Zatykó János
        aljegyző polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
távollétében


